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AR GRŪTĪBĀM 
ATPAZĪSTAMS

“Es jau ilgāku laiku vēro-
ju, kā šo puisi ved uz pro-
cedūrām un izskatās, ka 
viņam kļūst aizvien labāk 
un labāk.  Viņš jau daudz 
ko – gandrīz visu! – sāk 
saprast. Man, rau, pāri 
astoņdesmit, muguru vairs 
neiztaisnot, bet viņš vēl 
izskatās jauns, gan atlabs,” 
krievvalodīgā sētniece ar 
labvēlīgu skatienu pavada 
ratiņkrēslu, kas aizripinās 
autobusu pieturas virzie-
nā un atsāk sadzenāt kau-
dzītē lapu birumu. Tāda 
mātišķa līdzjūtība un vis-
pārcilvēciska cerība viņas 
balsī, kaut gan ratiņkrēs-
lā sēdošais vīrietis sieviņai 
droši vien  ir pilnīgi svešs.

Un kā gan viņai pazīt – 
cita tautība, cita paaudze, 
ceļi dzīvē pat netieši nav 
krustojušies. Bet arī dau-
dzi pusmūža un jaunāki 
ļaudis šajā agrāk ne reizi 

vien muzicējam dzirdēta-
jā, TV ekrānos un fotogrā-
fijās redzētajā cilvēkā droši 
vien ar grūtībām saska-
tītu savu kādreizējo elku 
Rolandu Ūdri, draugu vidū 
sauktu par Ūdrīti, kurš jau 
trešo gadu atlabst pēc 
smaga satiksmes negadī-
juma Rīgā, kur viņu uz 
ielas notrieca automašīna. 
Viņš mēģina atgriezties 
dzīvē ar tuvinieku, draugu 
un citu labu cilvēku palī-
dzību. Pats par sevi parū-
pēties Rolands pagaidām 
nav spējīgs, jo gandrīz pil-
nībā ir zaudējis ne vien 
kustību, bet arī runas spē-
jas, ar grūtībām orientējas 
apkārtējā realitātē.  

STIPRĀS ROKAS
“Bet Rolanda veselība, 

salīdzinot ar sākotnējo, 
pirms gandrīz trīs gadiem 
piedzīvoto,  neapšaubāmi 

Līst. Sīka, maza, pelēki 
ģērbta  sieviņa, salīku-
si kā kabatas nazītis, 
slauka asfaltam koši 
pielipušās bērzu lapas 
pie SIA “Dziedināta-
va” durvīm Talsu ielā. 
Laikam sētniece. Viņa 
atspiežas uz slotas kāta, 
mēģinot atpūtināt sāpo-
šo muguru un noraugās, 
kā pa vārtiem, spēcīgu 
vīrieša roku stumts, 
izripinās ratiņkrēsls.

Plāna jaunie mērķi: iedzīvotāju skaita noturēšana, demogrāfijas veicināšana,  
vilciens uz Rīgu, speciālistu un darbaroku ārēja piesaiste, dzīvojamā fonda attīstība.

Ventspils pilsētas attīstības plāns jaunā redakcijā.  
Kāda ir nākotnes vīzija domes ieskatā?

J au septembrī ikviens ventspilnieks varēja sākt pētīt un 
analizēt Ventspils pilsētas attīstības programmas 2014. 
līdz 2020. gadam aktualizēto versiju, kurā ir gan svītro-
ti iepriekš definētie uzdevumi un mērķi, kā arī izvirzīti 
jauni. Tie vēl nav galīgi lēmumi, jo šobrīd norit sabiedris-

kā apspriešana, kad jebkurš Ventspilī dzīvojošais pilsētnieks var 
ieteikt savus padomus un izteikt kritiku. Savukārt oktobra pir-
majā nedēļā Ventspils Galvenajā bibliotēkā notika sabiedriskās 
apspriešanas sapulce par paredzētajiem grozījumiem pilsētas 
attīstības programmā. 

Ikviens ventspilnieks, uzņēmējs un sabiedrisko organizāci-
ju pārstāvis varēja brīvi izteikt savus komentārus un priekš-  turpinājums 3. lpp.

Ventspils pilsētas domes deputāti Ģirts Valdis 
Kristovskis, Dace Korna, Aivis Landmanis un Ivars 
Landmanis vērsušies ar iesniegumu pie Centrālās 
vēlēšanu komisijas priekšsēdētāja Arņa Cimdara, 
norādot, ka Ventspils pilsētas domes amatpersonu, 
atbildīgo institūciju un Centrālās vēlēšanu komisijas 
ilgadīgā koķetēšana ar likumu izpratni var novest 
pie bezprecedenta sekām – 13.Saeimas vēlēšanu 
rezultātu Ventspils pilsētā apstrīdēšanu un, iespē-
jams, anulēšanu.

Pretlikumīgi ievēlētās 
vēlēšanu komisijas dēļ var 
apstrīdēt Saeimas vēlēšanu 
rezultātus Ventspilī

I 
esniegumā CVK priekš-
sēdētājam deputā-
ti norāda, ka Saeimas 
vēlēšanas, Eiropas 
Parlamenta vēlēša-

nas, tautas nobalsošanas, 
kā arī republikas pilsētu 
domes un novadu domes 
vēlēšanas rīko republikas 
pilsētu un novadu vēlēša-
nas komisijas, kuru izvei-
des un darbības princi-
pus regulē  “Republikas 
pilsētu un novadu vēlē-
šanu komisiju un vēlē-
šanu iecirkņu komisi-
ju likums”, un deputātu 
ieskatā Ventspils pilsētas 
pašvaldībā šī likuma nor-
mas tikušas pārkāptas.

Pēc 2017. gada repub-
likas pilsētas un nova-
da vēlēšanām notikusī 
Ventspils pilsētas vēlēšanu 
komisijas pirmā sēde tika 
sasaukta, rupji pārkāpjot 
likumu, jo to sasauca per-
sonas, kurām likums šādas 
tiesības nav deleģējis.  

“To nav sasaucis Ventspils 
pilsētas domes priekšsēdē-
tājs vai viņa pilnvarota per-
sona, kā tas bija noteikts 
"Republikas pilsētu un 

novadu vēlēšanu komi-
siju un vēlēšanu iecirkņu 
komisiju likuma" 12.pantā 
(likuma redakcija, kas bija 
spēkā līdz 12.06.2018), 
bet gan ar Ventspils domes 
priekšsēdētāja 1.vietnie-
ka infrastruktūras jautāju-
mos rakstiski izdotu uzde-
vumu, to sasauca Ventspils 
pilsētas domes Vispārējās 
nodaļas vadītājas vietnie-
ce organizatoriskajos jau-
tājumos M.Krūkle,” teikts 
iesniegumā. 

Deputāts Aivis 
Landmanis norāda, ka 
tādējādi  Ventspils vēlē-
šanu komisija savu darbī-
bu ir uzsākusi prettiesis-
ki, un prettiesiski ir ievē-
lēta arī Ventspils vēlēšanu 
komisijas priekšsēdētāja un 
Ventspils vēlēšanu komi-
sijas sekretāre. “Tas nozī-
mē, ka prettiesiski ievēlēta 
persona vada un organizē 
Ventspils vēlēšanu komi-
sijas darbu, kura patreiz 
organizē 13.Saeimas vēlē-
šanas Ventspils pilsētā,” 
uzsver A.Landmanis. 

likumus par piedāvātajiem grozījumiem. Ventspils pilsētas 
domes Ekonomikas nodaļas ekonomists–analītiķis Austris 
Galindoms norāda, ka šī pilsētas attīstības koncepcija ietver 
plašu grozījumu kopumu, dažos no tiem veicot atkāpes no 
līdz šim uzstādītajiem mērķiem. “Ventspilnieks.lv” iepazi-
nās ar šīs attīstības programmas rediģēto versiju, svarīgākos 
uzdevumus un mērķus apkopojot šajā materiālā.

Attīstības plānošanas dokumenta par Ventspils pilsētas 
attīstības programmu 2014. līdz 2020.gadam aktualizācijā 
iekļauti kopumā 49 priekšlikumi, skaidroja domes pārstā-
vis. “Tie ir jauni rādītāji, uzdevumi, 
pasākumi un precizētas redakcijas 

Pēdējo divu nedēļu laikā nedaudz pieaugušas bez-
darbnieku rindas Ventspils pilsētā, kas reģistrētā 
bezdarba līmeni darbspējas vecumā ir kāpinājis atkal 
līdz 4,0%, ziņo Ventspils pilsētas domes Ekonomikas 
nodaļa. Oficiāli reģistrēto bezdarbnieku kopējais skaits 
ir pieaudzis par deviņām personām, līdz ar to kopējais 
skaitlis darbspējas vecumā ir 853 cilvēki, neskaitot tos, 
kuri kāda iemesla dēļ ir izstājušās no uzskaites vai nav 
reģistrēti vispār. 

Bezdarbs Ventspilī 
atkal pieaug

N 
eoficiāli gan tiek 
lēsts, ka reālais 
bezdarbnieku 
skaits Ventspils 
pilsētā ir aptu-

veni pusotru reizi vairāk, 
kas tiekot apzināti notu-
šēts, kā jau tas nevēlamu 
skaitļu un statistikas datu 
gadījumā regulāri tiek pie-
kopts. Arī manipulācija ar 
datiem ir viens no pašvaldī-
bas vadības jājamzirdziņiem 
(piemēram, manipulācijas 
ar datiem, ka Ventspils ir 
Latvijā turīgāko pensionāru 
pilsēta un Ventspilī seniori 
saņem lielākās vidējās pen-
sijas, par ko apskauž visa 
Latvija). Jāmin arī tas, ka 
kopējo reālo statistikas rādī-
tāju ietekmētu arī būtiska 
daļa pirmspensijas vecumā 
esošie ventspilnieki un tie, 
kuri ilgstoši nevar vai nevē-
las atrast darbu. Daļa šādu 
bezdarbnieku ne reizi vien 
atstājuši bezdarbnieku rin-
das pēc draudzīga lūguma, 
jo viņi bojā pilsētas kopē-
jo statistikas rādītāju un 
neglaimo pilsētas tēlam. 
Tieši pirmspensijas vecu-
ma bezdarbnieku (138 per-
sonas 31. augustā, avots – 
Nodarbinātības valsts aģen-
tūra) un ilgstošo bezdarbnie-
ku skaits jeb tie, kuri ir bez 

darba ilgāk nekā gadu (103 
personas) veido ievērojamu 
daļu no kopējā bezdarbnie-
ku skaita, bet 220 cilvēki 
ir uzskaitē no pusgada līdz 
vienam gadam. Paraugoties 
tieši konkrētās vecuma gru-
pās, visvairāk bezdarbnieku 
ir tieši vecumā no 50 līdz 54 
gadiem (113 cilvēki) un no 
55 līdz 59 gadiem (131 – lie-
lākais skaitlis). Trešā vecuma 
grupa ar lielāko bezdarbnie-
ku skaitu ir cilvēkiem pašā 
spēka briedumā – vecumā 
no 30 līdz 34 gadiem (111). 
Vēl satraucošāks ir rādītājs, 
ka no visiem bezdarbnie-
kiem 315 personām ir profe-
sionālā izglītība, bet vēl 170 
darba meklētāji ir ar aug-
stāko izglītību. Vai pilsētai 
laikā, kad iedzīvotāju skaits 
arvien samazinās un līdz ar 
to arī darbaspēka pieeja-
mība, ir vērts tik vieglprā-
tīgi skatīties uz šiem rādī-
tājiem un cilvēkiem pavirši 
jeb tomēr ar viņiem strā-
dāt, pārkvalificēt un rast risi-
nājumu, kā viņus nodarbi-
nāt atbilstoši viņu prasmēm, 
zināšanām un spējām arī 
fiziski? Protams, būtiska ir 
arī pašu cilvēku spēja noticēt 
sev, ka viņi var apgūt jaunas 
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Tuvojas ziema
Pilsētas vadība apspriež noformējumu šīga-
da Ziemassvētkiem. Iespējams, ka mainī-
sies Rātslaukuma egles izskats. Jauns svētku 
dekors paredzēts arī Jaunpilsētas laukumā.

Sākušās nodarbības
Digitālajā centrā sākušās pirmās šīs sezonas 
tehnoloģiju pulciņu nodarbības. Vislielāko 
interesi par tām izrādījuši 1.-6. klašu skolēni, 
kā arī Tehnikuma audzēkņi.

Vaska figūru izstāde
Pilī līdz 30. oktobrim turpinās vaska figū-
ru izstāde. Līdztekus Hērodotam un Erkilam 
Puaro bērni var apskatīt animācijas filmu per-
sonāžu atveidojumus vaskā.

Koki gar zemi
Vēja ātrumam sasniedzot 29 metrus sekun-
dē, pilsētā nolauzts ap 30 koku. Kāda liepa 
uzkritusi apavu darbnīcas ēkai Kuldīgas ielā 
32. Nogāztas arī daudzas ceļazīmes.

Kaut kas nav kārtībā
Ances pagastā aizturēts vīrietis, kurš vadīja 
automašīnu “Mazda”. Spēkrata numurs atbilda 
citam auto, savukārt VIN numurs bija nozāģēts. 

Vāc pierādījumus
Valsts vides dienesta komisija apseko dabas 
lieguma “Ances meži un purvi” teritoriju, lai 
aprēķinātu liegumam nodarītos zaudējumus. 
Nelegālās apvidus automašīnu sacensībās 
tika izbraukāti ap 16 hektāru aizsargājamo 
biotopu. 

Sezona tāda pati
Piejūras kempingā Tūrisma informācijas 
centrs rīkoja tikšanos ar tūrisma jomas uzņē-
mumu pārstāvjiem. Vērtējot sezonu, treš-
daļa uzņēmēju atzina, ka gads ir bijis tāds 
pats kā iepriekšējais, otra trešdaļa – ka tomēr 
sliktāks. 

Apmācības kabinets
Ziemeļkurzemes reģionālajā slimnīcā atvērts 
diabēta apmācības kabinets. Tajā cukura dia-
bēta slimniekiem vai viņu tuviniekiem tiks 
sniegtas konsultācijas par cukura diabēta 
paškontroli, medikamentu pareizu lietoša-
nu u.c. 

“Zelta zirgs” – bērniem
Svētdien Bērnu pilsētiņā un bērnu parkā 
“Fantāzija” ceļojošais cirks aicina mazos 
ventspilniekus iepazīt Raini rotaļuzvedumā 
“Zelta zirgs”. 

Atstāj pierādījumus
Lielā prospekta un Brīvības ielas krustojumā 
notikusi divu vieglo automašīnu sadursme. 
Avārijas vaininieks aizbēdzis no notikuma 
vietas, atstājot uz ielas mētājoties sava auto 
bamperi ar visu numura zīmi. 

Modernizēs poliklīniku
Pārventas poliklīniku paredzēts modernizēt, 
izremontējot iekštelpas, kā arī nomainot 
mēbeles un medicīnas iekārtas pret jaunā-
kām un modernākām. 

Dega atkritumi
Ugunsgrēkam pie Mauru ceļu, kur dega atkri-
tumi 150 kvadrātmetru platībā, tika piešķirts 
paaugstinātas bīstamības statuss. Ventspils, 
Piltenes un Kuldīgas ugunsdzēsēji cīnījās ar 
uguni apmēram deviņas stundas. 

Bez maksas var nodot lapas
Sākot ar 1. oktobri, Ventspils pilsētas iedzīvo-
tāji ikgadējā rudens lapu akcijā, kas ilgs līdz 
15. novembrim, var bez maksas nodot savāk-
tās lapas. Tās izvešanai var pieteikt pa tālruni 
63624269 vai arī sūtot e-pastu uz kom.par-
valde@ventspils.lv.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Latvija izvēlas!
Jau rīt lielākā daļa mūsu valsts iedzīvotāju dosies uz vēlēša-
nu iecirkņiem, lai izdarītu izvēli, kura turpmākos četrus ga-
dus ietekmēs visu Latvijas iedzīvotāju dzīvi. Nenoliedzami, 
šogad vēlēšanu cīņa 16 vēlēšanām reģistrēto partiju starpā 
bijusi īpaši nežēlīga. Un, jā, arī netīra, melna un pat ciniska, 
bez jebkādu morāles un ētikas normu ievērošanas. Taču ir, 
protams, arī otra puse – tieši šogad, pirmo reizi tā pa īstam 
izmantojot arī digitālos un interneta medijus, potenciālajam 
balsotājam ir bijusi iespēja saņemt arī pamatīgu informāci-
jas gūzmu par katru no kandidātiem, par katru vēlēšanām 
pieteikto partiju sarakstu.

N 
enoliedzami, ir daudz vieglāk, ja vēlēšanās piedalās 
viena partija kā senajos padomju varas gados. Nu, 
labi – divas vai trīs kā dažā labā kaimiņvalstī. Bet seš-
padsmit! Tas padara izvēli pietiekami grūtu. Ja atme-
tam kādus piecus sešus pavisam marginālus vai, teik-

sim diplomātiski, ļoti īpatnējus partiju sarakstus, tad tomēr paliek 
vismaz desmit tādu, par kuriem ir vismaz vērts apsvērt balsoša-
nas iespēju. Katrs sevi cienošs medijs, politikas vērotājs, virtuves 
eksperts un pašpasludināts politoloģijas guru jau izteicis viedok-
li, kā, kāpēc un uz kādu argumentu pamata izvēle jāizdara. Arī 
“Ventspilnieks.lv” nevar palikt malā. Tāpēc piedāvājam arī savu 
versiju, kā pareizi izvēlēties to īsto biļetenu, kas jāievieto vēlēšanu 
aploksnē un jāieslidina vēlēšanu urnā.

Pirmkārt, neklausieties vārdos, bet skatieties darbos. Pat tās 
partijas, kuras beidzamos četrus gadus nav bijušas pie varas, 
nekādi nevar attaisnoties ar faktu, ka mēs jau, ziniet, nebijām, 
tāpēc nevarējām. Lielākoties šādu partiju solījumi balstās uz vie-
nīgo viņiem zināmo lozungu: ievēliet mūs tā, lai būtu vairākums, 
un tad gan mēs darīsim. Te der atcerēties, ka ietekmēt procesus 
mūsu valstī var arī tad, ja partija, organizācija vai pilsoņu grupa 
nav pārstāvēta valdībā ar vismaz 10 ministriem. Piemēri nav 
tālu jāmeklē: kaut vai sabiedriskās organizācijas, kuras cīnās par 
tādu vai citādu sev un sabiedrībai svarīgu lietu. Var piekrist vai 
nepiekrist šādu organizāciju izvirzītās problēmas risinājumam, bet 
ietekmēt lēmumu pieņemšanu var. Kaut vai aizliegums izmantot 
cirkā savvaļas zvērus. Ar aktivitāti un pārliecību šīs idejas aizstāvji 
savu panāca. Tātad iespējas ir.

Izlasot “pirmkārt”, seko arī “otrkārt”. Uzmanieties no folklorā 
iekļuvušā teiciena “kā var nesolīt!”. Zināmā mērā t.s. populistis-
kie spēki izmanto šo paņēmienu, lai “nocopētu” lētticīgāko ziv-
tiņu balsis. Nu, nav iespējams, ka pensijas pieaugs trīskārt, bet 
jau pēc gada katrs mazākais autoceļš būs Vācijas autobāņa kva-
litātē. Nauda kokos neaug pat valstij, tā ir jānopelna. Tāpat būtu 
ļoti jāpārdomā, vai uzticēt varas grožus politiķiem, kuri uz jebku-
ru nopietnu jautājumu “ko un kā jūs darīsiet?” atbild ar nodeldēto 
frāzi – “tie vecie visu ir sačakarējuši, taču mēs zinām, ka pensijas 
ir jāpalielina, bet to, kā to izdarīt, mēs izdomāsim rīt”.

Treškārt, jūs taču nekādi negribēsiet, lai zobārsta kabinetā zobus 
jums labo, piemēram, pasaules akrobātikas čempions vai zēnu 
popgrupas līderis. Lai cik solīdi viņš ir iemācīts izteikties par sto-
matoloģijas jaunākajiem sasniegumiem. Jā, viņš ir slavens, iespē-
jams, prot apmest trīskāršo “salto” no vietas. Bet tāpēc jau nav 
konkrētajam savas jomas spīdeklim jāuztic kariesa problēmas risi-
nāšana jūsu priekšzobu rindā.

Ceturtkārt, ir politiskie spēki, kuru “programma” balstīta uz sla-
veno saukli “viņi visi zog!”. Respektīvi, ja jebkurā diskusijā par 
izglītības, veselības vai jebkuru citu nopietnu jautājumu savu 
priekšlikumu vietā seko apraksts, ko nepareizi ir izdarījuši citi, 
tad ir vērts padomāt – ko darīs un, pats galvenais, kā darīs pats 
Lielais Kritiķis? Bet varbūt vispār neko nedarīs, jo tas, kā, piemē-
ram, nodrošināt finansējumu ceļu remontam, pašam kandidātam 
ir “tumša bilde”. Ja neskaita, protams, vispārējo apgalvojumu, ka 
vispār jau “ceļi ir jālabo”. To taču mēs zinām arī paši, vai ne?

Un, visbeidzot, “Ventspilnieks.lv” ir pārliecināts, ka šīs vēlēša-
nas ir ļoti izšķirošas. No visiem viedokļiem. Tāpēc balsot noteikti ir 
jāiet. Izdariet savu izvēli pārdomāti, sekojot argumentiem, nevis 
“patīk – nepatīk” principam. Jo ievēlētajam deputātam vai depu-
tātu ieceltajam ministram nav jābūt jūsu draugam. Viņam ir jābūt 
profesionālam, darboties un strādāt gribošam un varošam – tātad 
cilvēkam, kas spēj gan pieņemt lēmumus, gan izskaidrot to pama-
totību mums visiem. Un tad noteikti nekļūdīsieties. 

P.S. Starp citu, nav gluži tā, ka visi viņi ir vienādi. Ka visi sola 
vienu un to pašu. Ka nav, par ko balsot. Ja palasa pat to doku-
mentu, ko sauc par “partiju īsajām programmām”, tad tur var 
atrast interesantas un atšķirīgas lietas. Tāpēc nesekojiet “lieliz-
mēra sejām” katrā lielceļa malā un uz katra Ventspils krustojuma. 
Sekojiet darbiem! 

Uz tikšanos rīt vēlēšanu iecirkņos, patiesi jūsu – “Ventspilnieks.lv”

prasmes un pielāgoties prasībām.
Lai nu tas šoreiz paliek uz pilsētas tēvu 

sirdsapziņas, bet ko rāda statistika citās 
republikas mēroga pilsētās? Zemākais reģis-
trētā bezdarba līmenis joprojam ir vērojams 
Rīgā, kur tas ir 3,1%, kā arī Valmierā (3,2%) 
un Jelgavā (3,2%). Ar 3,6% seko Jūrmala. Aiz 

Bezdarbs Ventspilī atkal pieaug
 turpinājums no 1. lpp.

 turpinājums no 1. lpp.

Ventspils palikusi Jēkabpils (4,9%), Liepāja 
(6,0%), Daugavpils (6,7%) un Rēzekne 
(8,9%).

Saskaņā ar NVA Ventspils filiāles datiem, 
vietējā pārstāvniecībā šonedēļ bija reģistrētas 
264 aktuālas vakances. Kā jau “Ventspilnieks.
lv” vairākkārt ir skaidrojis, skaitliski visvai-
rāk pieprasītās darba vietas ir profesijās, 
kurās darbu nevar veikt jebkurš un līdz ar to 

samazināt bedarbnieku rindas un aizpildīt 
trūkstošās darbarokas, te ir jābūt specifiskām 
zināšanām, pieredzei un izglītībai. Joprojām 
tiek meklēti 40 būvkonstrukciju montētā-
ji, 35 gāzmetinātāji, 15 mehāniķi, 14 metā-
la apstrādes iekārtas operatori, 11 autova-
dītāji, kā arī pa 10 būvinženieriem, metāla 
būvkonstrukciju montētājiem, metālapstrā-
des darbagaldu operatoriem un viesmīļiem. 
Kopumā tas veido krietni vairāk nekā pusi jeb 
155 vakances. 

Pretlikumīgi ievēlētās vēlēšanu komisijas dēļ var 
apstrīdēt Saeimas vēlēšanu rezultātus Ventspilī

Pēc deputātu domām ir pārkāpts arī 
“Likuma par pašvaldībām” 19.pants, kurš 
paredz, ka pirmo domes sēdi atklāj vēlēšanu 
komisijas priekšsēdētājs un pēc pašvaldības 
priekšsēdētāja ievēlēšanas to turpina vadīt 
pašvaldības priekšsēdētājs, un 25.pants, kurš 
nosaka, ka priekšsēdētāja vietnieki var vadīt 
domes darbu tikai priekšsēdētāja prombūt-
nes laikā. “Ventspilī sēde pēc priekšsēdētāja 
ievēlēšanas netika noslēgta. Attiecīgo domes 
protokolu parakstīja tikai vēlēšanu komisijas 
priekšsēdētāja un protokoliste. Uzsveru, ka 
sēdi nedrīkstēja noslēgt vēlēšanu komisijas 

Labdarības organizācijai biedrībai “Ventspils uzplaukumam” ir vairāki darbības virzie-
ni, un ikviens vērsts uz to, lai Ventspils patiešām būtu pilsēta, kurā cilvēki var justies 
droši par savu rītdienu. "Ventspilnieks.lv" informē par biedrības pēdējā laikā paveikto.

priekšsēdētāja, jo saskaņā ar likumu, viņas 
funkcijas izbeidzas līdz ar pašvaldības vadī-
tāja ievēlēšanu. Tāpat jānorāda, ka Ventspilī, 
pretēji likumā noteiktajam, klāt esot pašval-
dības priekšsēdētājam, domes darbu formā-
li vada viņa vietnieki. Šādi tiek pārkāpts ne 
tikai likuma “Par pašvaldībām” 25.pants, bet 
arī A.Lembergam piemērotie tiesiskie ierobe-
žojumi,” norāda A.Landmanis.

Deputāti uzskata, ka šāda situācija varēja 
izveidoties amatpersonu nolaidības vai pat 
ļaunprātīgas rīcības rezultātā. 

“Atbildīgās amatpersonas ir informētas, ka 
Aivaram Lembergam jau vairāk nekā desmit 

gadus ir spēkā drošības līdzeklis – Ventspils 
pilsētas domes un Ventspils brīvostas pārval-
des priekšsēdētāju amatu pienākumu veikša-
nas aizliegums, bet, neskatoties uz to, Aivars 
Lembergs nu jau ceturto sasaukumu ieņem 
gan Ventspils pilsētas domes, gan Ventspils 
brīvostas pārvaldes priekšsēdētāju amatus, 
šādi padarot neiespējamu vairāku LR liku-
mu tiesisku piemērošanu. Respektīvi – tie 
tiek apzināti pārkāpti, šādi pastrādājot nozie-
gumus un šīs pretlikumīgās darbības atļauj 
amatpersonas, tai skaitā Ministru Kabinets, 
tiesībsargājošās iestādes un arī Centrālā vēlē-
šanu komisija,” uzsver A. Landmanis. 

Biedrības “Ventspils uzplaukumam” jaunumi

• Jau par tradīciju kļuvusi akcija “Skolas 
soma”, kuras mērķis ir atbalstīt mazos vents-
pilniekus sagatavoties skolas gaitām. Šogad 
akcijas ietvaros materiāls atbalsts mācību 
materiālu iegādei tika sniegts 45 bērniem.

• Ventspils  Martas namā 14. septem-
brī norisinājās kārtējais pasākums “Pauze” 
ģimenēm, kuras audzina bērnus ar īpašām 

vajadzībām. Tādējādi īpašo bērnu ģimenēm 
tiek sniegta iespēja izbaudīt atelpas brīdi no 
sarežģītās ikdienas.

• Ventspils Neredzīgo biedrībā 29. septembrī 
tika organizēta sētas uzkopšanas talka. Biedrības 
bēniņu iztīrīšanā no nevajadzīgajām mantām 
aktīvi iesaistījās arī Ventspils Augstskolas stu-
denti. Paldies visiem talkotājiem! 

• Jūlijā, pateicoties biedrības “Ventspils 
uzplaukumam” finansiālam atbalstam, sagā-
dātas pārtikas pakas 15 Ventspils vientu-
ļajiem pensionāriem. Kā “Ventspilnieks.lv” 
uzzināja biedrībā, šādu akciju tuvākajā laikā 
plānots realizēt atkal.  

Biedrību “Ventspils uzplaukumam” atbal-
sta  virkne Ventspils ostā strādājošu komerc-
sabiedrību, tai skaitā AS “Ventbunkers,” 
AS “Baltijas ekspresis”, SIA “Noord Natie 
Ventspils Terminals”, AS “Unifreight Logistics” 
u.c. 
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Ventspils pilsētas attīstības plāns jaunā redakcijā.  
Kāda ir nākotnes vīzija domes ieskatā?
esošiem uzdevumiem un pasākumiem, kā arī apkopoti vai 
izslēgti atsevišķi aktualitāti zaudējuši pasākumi,” norādīja 
A.Galindoms.

PALIELINĀT DZIMSTĪBU, NOTURĒT AIZBRAUCĒJUS
Vairāki punkti ir būtiski mainīti. Ventspils pilsētas pašvaldī-

bas virsmērķis līdzšinējā Ventspils pilsētas attīstības program-
mā 2014.-2020.gadam bija iedzīvotāju skaita palielināšana 
pilsētā. Jau tolaik daudziem bija skaidrs, ka šāda iespējamība 
var rādīties tikai sapņos, jo, pirmkārt, visā valstī demogrāfiskā 
situācija ir bēdīga – mirstības rādītājs ir augstāks nekā dzims-
tība, otrkārt – Ventspils ir mazāk konkurētspējīga pilsēta vai-
rāku iemeslu dēļ – gan netīrā politiskā vide un līdz ar to ēna 
pār godprātīgu, uzņēmējdarbībai brīvu vidi, gan fakts, ka cil-
vēku pilsētā kļūst arvien mazāk, bet darba iespējas un profe-
siju daudzveidība paplašinās ļoti minimāli. “Ventspilnieks.lv” 
jau ziņoja, ka pēdējo 17 gadu laikā Ventspils pilsēta ir zau-
dējusi teju 11 000 deklarēto iedzīvotāju (cik vēl ir tādu, kuri 
paliek deklarējušies pilsētā, taču fiziski dzīvo un strādā citur). 
Tātad, šajā laika periodā pilsēta ir zaudējusi teju ceturto daļu 
savu iedzīvotāju. Pēdējo 12 gadu laikā cilvēku skaits Ventspilī 
sarucis par septiņiem tūkstošiem, un arī šis skaitlis tik nelielai 
pilsētai ir ļoti milzīgs. Pērn iedzīvotāju skaits Ventspilī saruka 
vēl par 1,4% un bija otrs straujākais samazinājums republi-
kas mēroga pilsētās. Tagad jaunajā attīstības plāna redakcijā 
kā virsmērķis ir izvirzīts iedzīvotāju skaita saglabāšana pilsē-
tā. Kā pamatojums ir tieši esošā neiepriecinošā demogrāfijas 
situācija. Kādā brīdī šī straujā lejupslīde sāks bremzēties, jo 
vairs nebūs teju neviena, kam braukt projām.

Lai paliek statistika un pēdējās desmitgades līknes, prob-
lēmu visi apzinās, un pašvaldība cenšas domāt, kā situāciju 
uzlabot. Apsveicami, ka pašvaldība prioritāri izvirza augstākus 
mērķus demogrāfiskās situācijas uzlabošanā. Ja līdz šim bija 
noteikts, ka 2020.gadā sasniedzamajam rezultātam ir jābūt 
vairāk nekā 9,0 jaundzimušajiem uz 1000 iedzīvotājiem, to 
pašu nosakot arī uz 2030.gadu, tad tagad abos laika perio-
dos šis skaitlis ir palielināts līdz 9,4. Migrācijas saldo līdzšinē-
jā plānā pieļāva -400 cilvēkus gadā kā 2020., tā 2030.gadā, 
taču tagad ir uzdevums noturēt “pa nullēm”. Kā to panākt un 
kas motivēs jauno paaudzi pēc studijām atgriezties dzimtajā 
pusē, īstas skaidrības gan nav.

ATKAL AKTUALIZĒJAS PASAŽIERU VILCIENA 
LĪNIJAS ATJAUNOŠANA

Atmesta ir arī agrākā iecere attīstīt Ventspils lidostu, 
iepriekš paredzot tam īpašu attīstības projektu. Skaidrs, 
ka “airBaltic” lidmašīnas uz Ventspili diez vai kādreiz lidos 
(nekad nevar zināt, protams!). Saskaņā ar aktualizāciju, līdz-
šinējo ieceri plāno aizstāt ar plānu par vienkāršu lidlauka 
uzturēšanu un mēģināt nodrošināt čartera lidojumu pieeja-
mību. Diemžēl lidostas attīstības atstāšana novārtā ir maksā-
jusi zināmu daļu no Ventspils kā reģiona centra izaugsmes, 
to pašu attiecinot arī uz pasažieru pārvadājumiem pa dzelz-
ceļu. Taču šajā jautājumā nu ir atkal parādījušās atdzimša-
nas vēsmas. Pasažieru vilciena līnijas atjaunošana ir iekļauts 
kā viens no nedaudzajiem jaunajiem uzdevumiem un mēr-
ķiem. Atcerēsimies gan, ka agrāk pašvaldība asi nostājās 
pret dzelzceļa līnijas starp Ventspili un Rīgu pastāvēšanu, jo 
vietējai vietvarai svarīgāk bija maksimāli piesaistīt pasažie-
rus no domes bagātīgi dotētajam pašvaldības uzņēmumam 
“Ventspils reiss”. Tagad jaunajā pilsētas attīstības plānā iekļā-
vies ambiciozais punkts ar uzdevumu sekmēt dzelzceļa līni-
ju attīstību: “Sadarboties ar AS “Pasažieru vilciens” pētījumā 
par iespējamību izveidot mūsdienīgu, ātru un ērtu pasažieru 
dzelzceļa savienojumu ar Rīgu un lidostu "Rīga.”” Tas veicinā-
šot pilsētas sasniedzamību, teikts dokumentā.

OSTAS KONTEKSTĀ VIEN 
INDUSTRIĀLIE JAUTĀJUMI

Attiecībā uz ostu, nekas vairāk par industriāliem jautāju-
miem nav iekļauts. Nav ne vārda par pasažieru pārvadāju-
miem tieši ar kuģiem – prāmju līniju turpmāka attīstība (gan 
pasažieru, gan kravas prāmji) un iespējamu jaunu līniju atvēr-
šana (jau vairāk nekā gadu muļļāts jautājums par prāmja līni-
jas starp Ventspili un Sāremā salu atjaunošanu, kura, iespē-
jams, nākamgad piepildīsies, pateicoties tikai un vienīgi igau-
ņu neatlaidīgai interesei), kruīza kuģu segmenta paplašināša-
na, ar kuru pēdējos divus gadus īpaši aktīvi strādā ostā strā-
dājošais uzņēmums SIA “Noord Natie Ventspils Terminals” un 
šovasar atveda uz pilsētu trīs lielus kuģus un 1200 pasažierus.

Attiecībā uz ostas teritorijām nedaudz koriģēts formulē-
jums attīstības plāniem, norādot, ka jānodrošina “pievadceļu 

attīstība Ventspils brīvostas teritorijā esošajiem termināļiem 
un industriālajām zonām”, kā arī “Ventspils brīvostas hidro-
tehnisko būvju pārbūve un atjaunošana”. No plāna svītrots 
mērķis par Ventspils brīvostas piestātņu elektrifikāciju, jo tam 
pašlaik nav ekonomiska pamatojuma.

DAŽI AMBICIOZI PLĀNI PIEKLUSUŠI, CITI – 
RADUŠIES. KĀ VAIROS APDZĪVOTĪBU VECPILSĒTĀ

Ventspils pilsētā darbu ir uzsākuši un noris sarunas par tādu 
jaunu uzņēmumu ienākšanu, kuru darbības nozares ir atšķi-
rīgas no Ventspilī tradicionāli pārstāvētajām nozarēm. Tas 
nozīmē, ka šiem uzņēmumiem darbinieki ir jāpiesaista ārpus 
Ventspils pilsētas teritorijas. Šiem uzņēmumiem ir nepiecie-
šams pašvaldības atbalsts kvalificētu darbinieku piesaistīšanai, 
šo uzdevumu izvirzot kā jaunu mērķi pilsētas attīstības plānā.

Tāpat pašvaldība sola nodrošināt atbalstu informācijas un 
komunikāciju tehnoloģiju un apstrādes rūpniecības prioritā-
ro nozaru uzņēmumu speciālistu nodrošināšanai ar dzīvoja-
mo telpu.

Jauns papildinājums ir uzdevums veidot Ventspils vecpil-
sētu par pilsētas sabiedrisko centru, lai veicinātu apdzīvotī-
bas un sabiedrisko funkciju vairošanu šajā rajonā. Tāpat plā-
nots sekmēt mūsdienīga dzīvojamā fonda izveidi, atbalstīt 
budžeta klases daudzdzīvokļu māju pārbūvi vai celtniecību, 
kā arī uzaicinātajiem speciālistiem piedāvājot izīrēt pašval-
dības dzīvojamo fondu. Nav gan zināms, kā domei veicies 
pēdējā gada laikā ar lielu (četru istabu) dzīvokļu iegādi no 
Ventspils iedzīvotājiem. Savulaik dome pat publicēja sludinā-
jumus, ka uzpērk šāda izmēra dzīvokļus. Nav gan saprotams, 
kādēļ tikai tik lielus mitekļus. Tas, ka domes rīcībā praktiski 
nav gandrīz nekāds dzīvojamais fonds, nav nekāds jaunums. 
Savā ziņā tā ir pašvaldības līdzatbildība faktā, cik daudz dzī-
vokļus un arī mājas pēdējo desmit gadu laikā ir izpirkuši 
Lietuvas pilsoņi, kuri tālāk nodarbojas lielākoties ar īstermi-
ņa īres piedāvājumiem vasarā saviem tautiešiem un ne tikai. 
Laikā no maija līdz augusta beigām sludinājumi ir pārpildīti 
ar piedāvājumiem. Celt jaunas dzīvokļu ēkas par pašvaldības 
naudu? Tas izmaksās mazajai Ventspilij pārāk dārgi, lai gan no 
otras puses – ja jau pilsētai tik ļoti vajag dārgus un milzīgus 
projektus (koncertzāle, inovāciju centrs, u.c.), tad jau derē-
tu būvēt arī dzīvokļu mājas. Risinājums? Lai būvē Ventspilī 
pašu vai viesuzņēmums – būs gan pašiem nami, kas piede-
rēs pašvaldībai, gan varēs eksportēt uz ārvalstīm, jo vārti uz 
Skandināviju ir tepat pilsētā.

Pēdējā laikā gan ir pieklusis vērienīgais plāns ar plaša SPA 
un rehabilitācijas centra, kā arī daudzstāvu viesnīcas būvnie-
cību, kas jaunajā redakcijā tiek nedaudz mainīts uz atbalstu 
“kūrorta ārstniecības iestāžu, SPA centra un saistītas infra-
struktūras izveidošanai”. Tāpat nākotnē parādās iecere par 
kafejnīcu attīstību un pieejamību pludmalē, kas veicināšot 

tūrisma infrastruktūras attīstību un nodrošinās “pludmales 
pievilcības veicināšanu”, teikts dokumenta pamatojumā. Vēl 
nesen šāda virzība tika saukta par nepieļaujamu. No vienas 
puses var piekrist: Ventspils ir Zilā karoga pludmale, bet jo 
vairāk gozēsies cilvēki ap pludmales kafejnīcām, jo vairāk 
pludmales smiltīs rēgosies cigarešu izsmēķi. Tā ir liela prob-
lēma daudzviet – īpaši sāpīgi tas skar Jūrmalu, kur pludmales 
kafejnīcas un bāri ir ka biezs. 

IZGLĪTĪBA. 
LIELIE MĒRĶI TUVINĀJUŠIES REALITĀTEI

Būtiska sadaļa ir izglītība. Audzēkņu skaits, kas iesaistās 
rīcības programmas darbam ar apdāvinātiem pašvaldības 
izglītības iestāžu audzēkņiem īstenotajās aktivitātēs, esoša-
jā situācijā 2013. gadā tādu bija 1277, tad līdz 2020. gadam 
definēts mērķis šo skaitu vairāk nekā divas reizes kāpināt līdz 
vismaz 2600. Attiecībā uz izglītību plānu papildinājis arī jauns 
punkts par pirmsskolas izglītības iestāžu grupu komplektāci-
ju, ievērojot grupu piepildījumu atbilstoši bērnu vecumam un 
jaunu grupu atvēršanai atbilstoši pirmsskolas izglītības iestā-
žu pakalpojumu pieprasījumam.

Pašvaldība arī kļuvusi piezemētāka ambiciozo mērķu 
noteikšanā attiecībā uz audzēkņu skaitu Ventspils Tehnikumā. 
Ja līdz šim bija noteikts, ka 2020. gadā Tehnikumā skolosies 
vairāk nekā 1000 jauniešu, tad tagad šis skaits ir samazināts 
līdz 850. Starpība ir liela – aptuveni 150 cilvēki. Audzēkņu 
skaits precizēts saskaņā ar tehnikuma darbības turpmāku 
stratēģiju, teikts dokumentā, kas gan nav īsti saprotams, 
kādēļ tik būtiski mainīta skolas izaugsmes koncepcija. Tikmēr 
iedzīvotāju skaitam, kuri ieguvuši profesionālo kvalifikāciju 
neformālo prasmju atzīšanas ceļā, 2020. gadā jābūt ne vairs 
vairāk par pieciem, bet gan jau vairāk par 100 cilvēkiem. 

ATSKURBTUVE NEBŪS; 
E-BIĻETES UN PAŠMONITORINGS BŪS

Līdz šim bija plāns pilsētā izveidot atskurbtuvi, taču nu jau-
najā redakcijā plānots no šīs ieceres atteikties un svītrot no 
attīstības plāna. Kā iemesls minēts, ka “pašvaldībai nav šāda 
pienākuma un finansējuma”. 

Sabiedriskā transporta sektorā par uzdevumu izvirzīts līdz 
2020. gadam ieviest e-biļešu lietošanu dāsni dotētās pašval-
dības kapitālsabiedrības “Ventspils reiss” apkalpotajos reisos. 
Tāpat plānots radīt pārskatāmu un ērtu sabiedrisko pakalpo-
jumu lietošanu, ņemot vērā sabiedriskā transporta lietoša-
nas samazināšanos, kā arī regulāri aptaujāt ventspilniekus 
par mainīgajām vajadzībām pilsētas sabiedriskā transporta 
lietošanā.

Papildināts saraksts arī ar punktu, kas paredz veicināt pie-
sārņojošās darbības veicēju pašmonitoringa sistēmu izvei-
di, turpinot sniegt priekšlikumus Valsts vides dienestam. 
Savukārt Ventspils pilsētas ūdenssaimniecības tālāka attīstība 
paredz veikt sabiedrības izglītošanu par dzeramā ūdens kva-
litāti un lietošanu, veicinot jaunu lietotāju pieslēgšanos pie 
centralizētiem ūdens apgādes un kanalizācijas tīkliem, kur ir 
nodrošināta tāda pieejamība, nepalielināt ūdens zudumus un 
notekūdeņu infiltrācijas līmeni, racionāli izmantot notekūde-
ņu dūņas lauksaimniecībā.

Ir vēl vairāki, taču mazāk nozīmīgi punkti. Tagad jāgaida, 
kad tiks apkopoti visi saņemtie priekšlikumi un iebildumi, lai 
līdz 19. oktobrim tiktu sagatavots pārskats. Priekšlikumi tiks 
izvērtēti atbilstoši spēkā esošajiem normatīvajiem aktiem un 
institūciju sniegtajiem nosacījumiem, norāda dome. 

Pēdējo 17 gadu laikā Ventspils 
pilsēta ir zaudējusi teju ceturto 
daļu savu iedzīvotāju. Tagad 
jaunajā attīstības plāna redakcijā 
kā virsmērķis ir izvirzīts iedzīvotāju 
skaita saglabāšana pilsētā.

 turpinājums no 1. lpp.
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Pasūtījuma slepkavības 
mēģinājums Aizputes 
novadā
Aizputes novada Lažas pagastā esošā 
privātās veselības uzlabošanas iestā-
des teritorijā sašauti trīs cilvēki. Policija 
ir pārliecināta, ka tā ir bijusi pasūtīju-
ma slepkavība, taču tā nav izdevusies. 
Noziegums bija vērsts pret personām, 
kas atradās automašīnā, un tas ļauj seci-
nāt, ka tieši šīs personas bija uzbrukuma 
mērķis. Šāvējs tiek meklēts.

Rubesa paceļ cepuri
Īsi pirms pilnvaru termiņa beigām 
Baltijas valstu kopuzņēmuma «RB Rail» 
izpilddirektore un valdes priekšsēdētā-
ja Baiba Rubesa iesniegusi atlūgumu. 
Viņa norāda, ka Baltijas valstu valdī-
bu rīcība kavē «Rail Baltica” īstenoša-
nu. Piemēram, satiksmes ministrs Uldis 
Augulis (ZZS), viņasprāt, nav spējis pie-
ņemt lēmumu par valsts finansējuma 
nodrošināšanu projektam.

Jūrmalas mērs Truksnis 
glabājis kokaīnu
Valsts policija Jūrmalas mēru Gati Truksni 
sodījusi par narkotisko vielu neatļautu 
glabāšanu un piemērojusi 100 eiro nau-
das sodu. Šļirce ar kokaīna paliekām pie 
ZZS pārstāvja G.Trukšņa atrasta KNAB 
kratīšanās laikā kriminālprocesā par par-
tijas “No sirds Latvijai” un ZZS iespēja-
mu nelikumīgu finansēšanu. Uz šļirces ir 
G.Trukšņa DNS pēdas.

Kriminālvajāšana  
pret ZZS deputātu Kļaviņu
Korupcijas novēršanas un apkarošanas 
birojs nosūtījis prokuratūrai kriminālva-
jāšanas uzsākšanai materiālus pret nu 
jau Saeimas deputāta mandātu noliku-
šo Askoldu Kļaviņu (ZZS) par dienesta 
stāvokļa ļaunprātīgu izmantošanu mant-
kārīgā nolūkā. Pildot deputāta pilnvaras, 
viņš no 2016. gada 1. novembra līdz šī 
gada maijam ļaunprātīgi izmantoja die-
nesta stāvokli, pēc kļūšanas par liepāj-
nieku saņemot piecreiz lielāku transpor-
ta kompensāciju.

Aizsardzībai vēl 2 mlj. eiro
Aizsardzības nozarei šogad varētu pie-
šķirt vēl apmēram 2 milj. eiro, lai nodro-
šinātu finansējumu 2% apmērā no iekš-
zemes kopprodukta. Šis jautājums tiek 
vērtēts, ņemot vērā straujāku IKP izaugs-
mi, nekā tika prognozēts, veidojot valsts 
budžetu. Šogad aizsardzības budžets ir 
576,34 mlj. eiro.

Pašvaldību skaitam jābūt 
starp 21 un 30
Latvijā optimālais pašvaldību skaits 
būtu starp 21 un 30, uzskata politiskie 
spēki “Jaunā Vienotība” un Nacionālā 
apvienība. Pārāk sadrumstalots pašval-
dību tīkls ir daļa no iemesliem, kāpēc 
neveicas investīciju piesaistē, izglītībā 
un veselībā. Ir daudzas pašvaldības, 
kas neizpilda kritēriju par vismaz 4000 
iedzīvotāju.

Aicina ļaut ievest 
viesstrādniekus būvniecībā
Latvijas Būvuzņēmēju partnerība aicina 
papildināt sarakstu ar profesijām, kurās 
darbā Latvijā var tikt uzaicināti ārzem-
nieki, iekļaujot būvniecības profesijas, 
kā arī atsevišķus kvalificētus strādnie-
kus un amatniekus. Latvija šobrīd vairs 
neesot brīvu darbaspēka resursu. Īpaši 
krasi to izjūt būvniecības nozare, jo vidē-
ji no katrām desmit brīvajām vakancēm 
septiņas ir tieši būvniecībā.

Ventspils pilsētas pašvaldība šovasar otro reizi ieguldīja ievērojamus līdzekļus, lai mudinātu Ventspils jauno paaudzi – bērnus un 
jauniešus – vasaras mēnešos strādāt algotus darbus. Pašvaldības nodarbinātības programmā paredzēto iespēju strādāt vasaras 
brīvlaikā izmantojis 331 Ventspils pilsētā deklarēts bērns un jaunietis. Tiesa, interese par šādu iespēju gada laikā ir dramatiski 
kritusies – šogad iespēju strādāt vasarā un par to saņemt atlīdzību izmantoja par 19% mazāk jauniešu nekā pirms gada, liecina 
Ventspils pilsētas Sociālā dienesta apkopotie dati.

Gada laikā dramatiski sarūk vēlme izmantot 
Ventspils domes aicinājumu strādāt vasarā

Kā 
stāsta Sociālā dienesta 
pārstāve Olga Griķe, šogad 
kopumā vasaras nodarbi-
nātības programmā iesais-
tījās 24 Ventspils pilsētā 

strādājoši uzņēmumi, piemēram, jau ieras-
ti vislielāko darbavietu skaitu piedāvāja SIA 
“Olimpiskais centrs “Ventspils””, AS “Diāna”, 
tāpat arī SIA “Daga”, PSIA “Ventspils labie-
kārtošanas kombināts”, Ventspils lidosta, 
Ventspils slimnīca un citi. Bērni un jaunieši 
varēja strādāt par viesmīļiem, naktsmītnēs, 
arī kā darbinieks virtuvē, palīgstrādnieks, 
pārdevēja palīgs, datu ievades operators, 
uzkopšanas un labiekārtošanas darbu vei-
cējs, savukārt tirdzniecības uzņēmumos vei-
kuši darbus pie preču izvietošanas tirdzniecī-
bas plauktos. Bērni bija nodarbināti arī lauk-
saimniecības darbos – ogu vācēji un ravētāji.

Tomēr kopumā pašvaldības īstenotā prog-
ramma šogad nav piepildījusi nospraustos 
mērķus, turklāt ievērojami atpaliek no pagā-
jušās vasaras sasniegtajiem rezultātiem. Paši 
jaunieši to skaidro, ka labāk priekšroku devu-
ši saulainajai vasarai un atpūtai brīvlaikā, kā 
arī nevēlēšanos darīt “melnos” jeb strādnieku 

darbus, kuriem paši uzņēmumi vai pašval-
dības iestādes nevar atrast atbilstošu skaitu 
darbaroku.

Kopumā Ventspils pilsētas pašvaldība pie-
dāvā trīs ikgadējas bērnu un jauniešu vasaras 
nodarbinātības programmas. Pirmā ir pašval-
dības programma bērniem vecumā no 13 līdz 
14 gadiem, kas finansēta no Ventspils pil-
sētas pašvaldības budžeta un darba devēja 
finanšu līdzekļiem. Ventspils pilsētas pašval-
dība darba devējiem piešķīra finanšu līdzek-
ļus skolēnu darba samaksai 100% apmērā 
no valstī noteiktās minimālās stundas tari-
fa likmes pusaudžiem. Darba devējs bēr-
niem nodrošināja darba vadītāju, kurš skolē-
niem palīdzēja apgūt darbam nepieciešamās 
iemaņas un pamatprasmes, kā arī nodroši-
nāja viņu uzraudzību darba laikā. Šī vecuma 
bērnus drīkstēja nodarbināt līdz 20 stundām 
nedēļā.

Programma jauniešiem no 15 līdz 20 gadu 
vecumam, kuri mācās vispārējās, speciālās 
vai profesionālas izglītības iestādēs, finansē-
ta no pašvaldības budžeta un darba devē-
ja finanšu līdzekļiem. Darba devējiem dome 
piešķīra līdzekļus jauniešu darba samaksai 

100% apmērā no valstī noteiktās minimā-
lās mēnešalgas jeb 430 eiro. Jauniešus šajā 
vecumā drīkstēja nodarbināt ne ilgāk par 
septiņām stundām dienā un ne vairāk par 35 
stundām nedēļā. Skolu audzēkņi, kas jau bija 
sasnieguši 18 gadu vecumu, varēja strādāt 
pilnu darba dienu. Šajā programmā nodar-
bināti 162 jaunieši, kas ir par 38 bērniem 
mazāk nekā pērn.

Trešais virziens ir līdzfinansējums 
Nodarbinātības valsts aģentūras programmai 
jauniešiem no 15 līdz 20 gadu vecumam, kuri 
iegūst izglītību vispārējās, speciālās vai pro-
fesionālas izglītības iestādēs. Finansējums ir 
no valsts budžeta, Ventspils domes kases un 
darba devēja finanšu līdzekļiem. Dome darba 
devējiem sedza jauniešu darba algu 50% 
apmērā no valstī noteiktās minimālās mēne-
šalgas jeb 215 eiro. Domes līdzfinansējums ar 
50% atbalstu tika nodrošināts 121 Ventspils 
jaunietim vecumā no 15 līdz 20 gadiem.

Ventspils pilsētas pašvaldības finansējums 
bērnu un jauniešu vasaras nodarbinātības 
projektam – strādājošo bērnu un jauniešu 
algu izmaksām – pašvaldībā šogad bijis 103 
tūkst. eiro, norādīja O.Griķe. 

Katrs gadalaiks ir ar savu skaistumu un mīļumu, taču vasara droši vien vairumam 
lasītāju ir mīļākais gadalaiks. Turklāt ir kāda ļoti svarīga nianse: cilvēks mostas, kad 
ir jau gaišs un saule uzlēkusi, bet gulēt ejot vēl ir kaut nedaudz gaišs. Taču kad die-
nas strauji kļūst īsākas un klāt ir rudens tumšā puse, iestājas pelēcība. Daudziem tas 
rada rudens depresiju un stresu. Kā izvairīties no tās un pasargāt arī savus tuviniekus 
un bērnus, stāsta eksperti.

Kā izvairīties no rudens stresa 
un pasargāt no tā bērnus

V 
airums cilvēku domā, ka zina, 
kas ir stress un spēj paši tikt ar 
to galā, taču patiesībā tā nav. Jo 
stress ir organisma atbildes reak-
cija uz jebkuru situāciju – gan 

iepriecinošu, gan nepatīkamu. Tādējādi arī 
stress var gan stimulēt, aktivizēt, mudināt 
attīstīties un meklēt jaunus ceļus, gan būt 
destruktīvs, un tātad ar pilnīgi pretēju efek-
tu. Kā uzsver “Euroaptiekas” farmaceite Ieva 
Zvagule, pārāk liels stress, ar kuru cilvēks 
nespēj tikt galā, ātri vien samazina koncen-
trēšanās spēju, izraisa bailes, trauksmi, dus-
mas un biežu slimošanu. Tas ar laiku noved 
pie hroniskām slimībām – gan fiziskām, gan 
psihiskām.

STRESA BIEŽĀKIE CĒLOŅI
“Viens no galvenajiem stresa cēloņiem ir 

pārslodze. Cenšanās paveikt vairākus darbus 
vienlaikus, turklāt tik labi, cik vien iespējams, 
ir neizbēgama ikdienas sastāvdaļa. Darbs un 
mācības, pienākumi ģimenē, bērnu dienas 
kārtības organizēšana, sabiedriskās aktivitā-
tes – tas viss ir jāpaveic, taču ļoti svarīga ir 
laika plānošana. Pie tam jāatļauj sev nebūt 
perfektiem, jo tiekšanās nevainojami izdarīt 
visu paša spēkiem agri vai vēlu noved pie 
stresa,” skaidro mediķe.

Vēl viens izplatīts stresa cēlonis ir realitātes 
neatbilstība cilvēka vēlmēm, turklāt cilvēku 
spējas tikt galā ar vienu un to pašu situāci-
ju ir atšķirīgas. Vienam tas nerada nekādas 
grūtības, cits krīt izmisumā un piedzīvo stre-
sa lēkmi. “Ikdienā ne viss notiek tā, kā esam 
ieplānojuši, un ne vienmēr varam kontrolēt 
situāciju. Tas rada lieku uztraukumu. Visvairāk 
cilvēkus satrauc tas, ka viņiem trūkst infor-
mācijas. Ja bērns vakarā laikus nepārnāk 
mājās, vecākiem sākas stress, iztēlē uzburot 
baisas ainas, kaut gan bērns, piemēram, cie-

mojas pie kaimiņiem. Tas, ko varam kontro-
lēt, ir ģimenes “iekšējās kārtības noteikumi”, 
kurus pārrunājam ar bērniem un vienoja-
mies, kā jārīkojas, ja sanāk aizkavēties ārpus 
mājas,” norāda I.Zvagule.

Arī rudens pelēcīgums rada nomācošu 
efektu, tādēļ farmaceite iesaka lietot D vita-
mīnu. Vēl svarīgāk ir maksimāli izmantot die-
nas gaismu, bet brīvdienās uzturēties saulē, 
kamēr to atļauj laika apstākļi.

KĀ PASARGĀT NO STRESA BĒRNUS?
Diemžēl mūsdienu steidzīgajā un tehnolo-

ģiju sprādziena laikmetā stress ir kļuvis arī par 
mūsu bērnu ikdienas neatņemamu sastāv-
daļu. Īpaši saspringts laiks ir septembris, kad 
bērni atgriežas skolas solā. Kā uzsver Bērnu 
klīniskās slimnīcas pediatre Liene Smane, 
rudens stress bērniem ir ļoti aktuāla problē-
ma, turklāt stresa galvenais izraisītājs bieži 
vien nav skolā uzdotie mājasdarbi un iegū-
tās atzīmes, bet tieši attiecības ar skolasbied-
riem, draugiem un arī ģimeni: “Šobrīd īpaši 
aktuāla problēma ir ņirgāšanās skolā un inter-
netā. Tieši skolotājs bieži vien ir tas cilvēks, 
kas pamana problēmas pirmais un ziņo vecā-
kiem par radušos problēmu. Svarīgi to ievē-
rot arī pašiem vecākiem, tāpat ļoti nozīmīgi ir 
vecākiem veidot kontaktu ar pedagogiem un 
noteikti jāapmeklē vecāku sapulces.”

Psihoterapeits Andris Veselovskis skaid-
ro, ka tieši pareizu pamatu veidošana ir tā, 
kas gan bērnam, gan vēlāk jau pieauguša-
jam palīdz tikt galā un pārvarēt stresa situā-
cijas. “Mūsu stresa pārvarēšanas mehānismi 
veidojas no visas dzīves pieredzes – ja pie-
redze ir pozitīva, arī turpmāk stresu varē-
sim pārvarēt veiksmīgāk, savukārt gadiem 
uzkrātu negatīvu pieredzi būs arvien grūtāk 
pārvarēt un risināt. Tieši tādēļ ir svarīgi prob-
lēmsituācijas risināt jau bērnībā. Diemžēl 

šobrīd izteikta tendence ir neievērot stresu 
un tā radītās sekās, kamēr tas neizpaužas 
nopietnākās fiziskās saslimšanās, ko varētu 
novērst, risinot ar stresu saistītās problēmas 
savlaicīgi. Jāsaprot, ka stress ir dabiska orga-
nisma reakcija uz izmaiņām. Stresu vajadzē-
tu uztvert kā problēmu, kura ir jārisina. Ja tā 
tiek pārvarēta pozitīvi, izveidojas mehānisms 
stresa pārvarēšanai, kas nākotnē noder nāka-
mo stresa situāciju pozitīvai pārvarēšanai. 
Turklāt stresa situācijas, bērnam augot un 
attīstoties, pieaug,” tā A.Veselovskis.

KAS JĀIELĀGO VECĀKIEM
Ir vairāki svarīgi pamatprincipi, kā vecāki 

var mazināt bērniem stresu. Pats būtiskākais 
– vecākiem mājās ir jārada ģimeniska vide, 
jāstimulē bērns runāt, jāvelta laiks atvasēm, 
piemēram, ieturot kopīgas ēdienreizes – bro-
kastis un vakariņas, kuru laikā pārrunā dienas 
gaitas. Vecāki uzreiz pamanīs, ja bērnam būs 
kas noticis un viņš kļūst noslēgts sevī, neru-
nīgs. Otrs būtiskais aspekts ir kopīgas fiziskās 
aktivitātes. Tās ne vien liks bērnam izkustē-
ties un justies labāk, bet arī kalpos par lie-
lisku iespēju veidot komunikāciju ar bērnu. 
Bērniem dienā vismaz 60 minūtes ir jāpavada 
svaigā gaisā, kas ievērojami samazina stresu.

I.Zvagule atgādina: “Galvenais ir atrast 
savu stresa novadīšanas veidu – vienam tās 
būs fiziskas aktivitātes, kas veicina laimes 
hormona jeb endorfīna izdalīšanos, citam – 
meditācija vai garas pastaigas svaigā gaisā, 
nomierinoša mūzika un kontakts ar dabu un 
dzīvniekiem. Agrs rudens ir lieliski piemērots 
brīvdienām dabā – kamēr vēl ir salīdzinoši 
silts un saulains laiks, krāšņās dabas aina-
vas priecēs aci un dziedēs satraukto prātu. 
Tas palīdzēs sagatavoties rudens tumšajam 
periodam un vieglāk pārvarēt arī ziemu un 
vieglāk sagaidīt pavasari.” 
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Aijegunam "dublis",  
FK “Ventspils”  
nostiprinās otrajā vietā
FK "Ventspils" futbolisti sekmīgi turpi-
na pakaļdzīšanos līderiem cīņā par zelta 
medaļām Latvijas čempionātā, savās 
mājās ar 2:0 pārspējot FK "Jelgava" 
komandu un izcīnot ceturto uzvaru 
pēc kārtas. Abus vārtus guva nigērie-
tis Tosins Aijeguns, kurš ar 10 vārtiem 
dala 4. vietu labāko snaiperu rangā. 
Nākamo spēli ventspilnieki aizvadīs 7. 
oktobrī viesos pret FK «Liepāja/Mogo”. 
Kopvērtējumā pirmie ir “Riga FC” ar 50 
punktiem, seko FK “Ventspils” (49), RFS 
(46) un “Liepāja/Mogo” (39).

Volejbolisti sezonu sāks 
izbraukumā
Latvijas Nacionālās 1.līgas čempioni VK 
“Ventspils” volejbolisti jauno sezonu 
sāks ar spēli sestdien, 6. oktobrī, viesos 
pret “Jēkabpils Juniori” komandu. Pēc 
tās sekos vēl viena cīņa izbraukumā, 
kad 13. oktobrī jāspēlē Ozolniekos. Savu 
pirmo mājas spēli ventspilnieki aizvadīs 
20. oktobrī, kas Pārventas sporta hallē 
uzņems RTU volejbolistus.

“Venta 2002” divu punktu 
deficīts
Ventspils hokeja klubs “VENTA 2002” 
pēc piecām spēlēm ieņem otro vietu 
Junioru attīstības hokeja līgas kopvēr-
tējumā. Ventspilnieku rēķinā 12 punkti. 
Par diviem punktiem vairāk ir līderiem 
Daugavpils “Dinaburg”. Svētdien “VENTA 
2002” spēlēs viesos ar “Prizma”, bet 14. 
oktobrī savā laukumā uzņems “Zemgale 
Juniors”.

Šāvējam Jaunsproģim vēl 
viens panākums
Latvijas Praktiskās šaušanas centra 
kausa izcīņā divas zelta un vienu sud-
raba medaļu izcīnījis ventspilnieks, spor-
ta skolas “Spars” šaušanas nodaļas 
treneris un šaušanas instruktors Uldis 
Jaunsproģis. 

Kikbokseriem 17 medaļas 
savā turnīrā
“Ventspils Open 2018” kikboksa turnīrā 
bērniem un jauniešiem sacensību saim-
nieki Ventspils kikboksa klubs “Favorīts” 
izcīnīja kopumā 17 medaļas, turklāt 12 
no tām bija par izcīnīto pirmo vietu. 
Tas “Favorītam” ļāva izcīnīt pārliecinoši 
pirmo vietu komandu vērtējumā.

SPORTA ĪSZIŅAS

Ventspils pilsētas pašvaldība pašapziņas celšanai jau ilgstoši un regulāri veic tā 
dēvētās iedzīvotāju telefonaptaujas, lai kārtējo reizi gūtu apliecinājumu tam, ka paš-
valdība ir pelnījusi augstu novērtējumu patriotiskāko ventspilnieku vidū par paveik-
to, un viss bijis labākajā kārtībā. Jaunākā aptauja, kas veikta sadarbībā ar sabiedris-
kās domas pētījumu centra SKDS starpniecību, rāda joprojām rožainu ainu – 88% no 
aptaujātajiem 600 respondentiem teikuši, ka atzinīgi novērtē pilsētas pašvaldības 
darbu, bet 10% no tiem to uzskata pat par priekšzīmīgu un vērtē kā ļoti pozitīvu.

Ar dzīvi apmierinātiem vai, tieši otrādi, 
pagalam nemierā esošiem indivīdiem 
mēdz būt ļoti atšķirīgas dzīves vērtību 
skala un tas, kāda viņu izpratnē ir īsta 
dzīves labklājība. Jo tuvāk vēlēšanas, 
jo biežāk dzirdam zūdīšanos, cik valstī 
viss ir slikti, dzīve iet uz leju, naudas 
nav un valsti vada zagļi un korumpanti, 
savukārt sabiedrībā ir tikai divi slāņi – 
bagātie, pie kuriem pieder pēdējie, un 
nabagi, kas ir sabiedrības vairākums. 
Tas gan ir aplams vērtējums, jo kopu-
mā Latvijā nemaz tik slikti nedzīvojam. 
Jā, gribētos biezāku maciņu un lielāku 
bezrūpību, taču arī tad, sasniedzot tādu 
līmeni, gribēsies kāpt vēl augstāk. Taču, 
ja runājam par dzīves līmeni Latvijā, in-
teresanti rezultāti atklājas “Swedbank” 
Finanšu institūta veiktajā pētījumā. 
Vairāk nekā puse jeb 53% aptaujātie 
Latvijas iedzīvotāji uzskata, ka pieder 
pie sabiedrības vidusslāņa, tomēr pašu 
izvirzītos vidusslāņa mājsaimniecības 
kritērijus izpildīt var vien retais...

Pastāvīgie respondenti aptaujā 
joprojām uztur rožainu ainu

A 
ptaujas kā forma, jo īpaši tele-
fonaptaujas ir viegli pielāgoja-
mas tieši savu mērķu sasnieg-
šanai – ar tās rezultātiem var 
ērti manipulēt, paņemot rezer-

ves respondentus klāt, lai varētu izmest visu 
lieko, kas nav pa spalvai. Pavilkt kādu cipari-
ņu uz augšu. Galu galā formulēt jautājumus 
tā, ka grozi kā gribi, sanāk labi. Visbeidzot, 
veidojot šādas regulāras aptaujāšanas for-
mas, izveidojas sava telefongrāmata – uzti-
cīgie respondenti, kuriem regulāri zvana un 
uzdod praktiski vienus un tos pašus jautāju-
mus. Ik pa laikam, tajā skaitā arī nesen sep-
tembra beigās par šādu aptauju sūdzējās 
kāds ventspilnieks vietējā laikraksta inter-
neta lapas foruma sadaļā, iesakot beidzot 
pamainīt kaut vai jautājumus, jo visu laiku 
maļ vienu un to pašu, un paklausīgi jāat-
bild ar galvas pamāšanu. Vietējie foruma 
komentētāji viņu ātri vien aplēja ar žulti, 
bet ieraksts gan drīz vien nozuda no foru-
ma sadaļas. 

Par to, ka šādā telefongrāmatā ir pastā-
vīgie respondenti, nav šaubu, jo lojalitātes 
latiņa ir jātur augsta. Palūkojoties vērtēju-
mā šajā un dažos iepriekšējos gados, pozitī-
vā novērtējuma procentu summa ir praktiski 
nemainīga – tā svārstījusies robežās no 83% 
šī gada martā līdz 90%, 92% un pat 94% 

pirms dažiem gadiem. Šis gads acīmredzot 
bijis viens no sliktākajiem, ja novērtējums 
ir zem 90% atzīmes, taču gājis uz augšu, ja 
salīdzina ar pavasari. Jebkurā gadījumā, vei-
cot pilnīgāku iedzīvotāju aptauju, kura būtu, 
pirmkārt, anonīma, otrkārt – nevis telefo-
niski, bet brīvā formā ar anketām drukātā 
formātā vai internetā, rezultāti būtu pavi-
sam citi.

Neviens nevēlas noniecināt pašvaldības 
vadības un tās padotības iestāžu un nodaļu 
darbinieku pūliņus pilsētas dzīves veicinā-
šanā. Runa ir tikai un vienīgi par to, kā un 
kādā veidā tiek pasniegta it kā sabiedriskā 
doma. Tas attiecas arī uz pašvaldības pub-
liskoto informāciju par aktualitātēm pilsētā 
gan domes oficiālajā lapā internetā, gan pil-
sētas laikrakstā un vietējā televīzijas kanā-
lā, ar kuriem pašvaldībai ir noslēgti naudas 
izteiksmē ļoti apjomīgi līgumi. Līdz ar to šajos 
informācijas kanālos praktiski nav “slikto 
ziņu”, izņemot avārijas, ugunsgrēkus, zādzī-
bas, huligānismu, zagļu darbus ostas termi-
nāļos un negatīvās tendences Latvijā, kā arī 
ekonomikā un politikā pasaulē, kur kā izcils 
ārpolitikas eksperts regulāri izpaužas arī vie-
tējās pašvaldības faktiskais vadītājs. 

Publicējot un rādot tikai pozitīvas ziņas par 
pašvaldības un tās iestāžu darbu, sabiedrī-
bā kultivējas mākslīgi radīts mīts par pilsētu 

ar rītdienu. Nenoliedzami, ka dzīvot arī vajag 
ar optimismu un mērķtiecību! Taču šādi radī-
ta informatīvā telpa “pie mums ir kā pasakā, 
bet tur – tīrais posts” arī noved pie iedzīvo-
tāju aptaujas neticami augstajiem rādītājiem 
īsteni komunistiskā sociālisma stilā. Tādēļ nav 
jābrīnās par jaunākajā aptaujā fiksētajiem 
rezultātiem jautājumā par pašvaldības trīs 
neveiksmīgākajiem darbiem. Cilvēki vai nu 
tiešām domā, kā teikts pilsētas mārketinga 
publiskotajā pārskatā, ka “neveiksmīgu darbu 
nav”, vai daļa vienkārši drošības labad izvēlas 
tieši šādu atbildi. Un tā sliktos darbus nevarē-
ja nosaukt vai uzskatīja, ka tādu vienkārši nav 
67% aptaujāto.

Ko parāda aptaujas vispārīgie rezultāti? 
Domes labāko darbu topa augšgalā ir skolu un 
bērnudārzu labiekārtošanas darbi un atbalsts 
izglītībai, tai skaitā jaunās mūzikas skolas un 
lielās koncertzāles celtniecība (21%), ielu 
sakārtošana un remonti (17%), bērnu pilsē-
tiņas modernizēšana (17%), kārtības uztu-
rēšana pilsētā (17%) un pilsētas labiekārto-
šana kopumā (15%). Veloceliņi kā nozīmīgi 
labu darbu norādījuši 11% respondentu, bet 
tas, ka pilsētā notiek salīdzinoši daudz dažā-
du izklaides un atpūtas pasākumi, uzsvēra 
10%. Protams, aptaujā iepīts arī domes šī 
gada viens no trumpjiem sabiedriskās domas 
ietekmēšanā – ekoloģija. Pilsēta, kurā naf-
tas un smago ķīmijas produktu pārkrauša-
na notiek kopš okupācijas laikiem un nekas 
kopš tā laika daudz nav mainījies, atskaitot 
videi arvien draudzīgāku tehnoloģiju, iekārtu 
un procesu nodrošināšanu, pēkšņi tiek indēta 
atsevišķu uzņēmumu dēļ, ar kuriem pašvaldī-
ba un tās vadītājs vienā personā konfliktē jau 
ilgāku laiku. 

Vai arī tu sevi pieskaiti pie sabiedrības 
vidusslāņa? Vai Ventspilī tāds vispār ir?

S 
askaņā ar pētījuma rezultātiem, 
Latvijā visvairāk vidusslānim pie-
derīgi jūtas iedzīvotāji vecumā līdz 
45 gadiem, ar augstāko izglītību 
un vidēji augstiem vai augstiem 

ienākumiem. Krietni retāk šādu viedokli 
pauž seniori, iedzīvotāji ar pamatizglītību, 
kā arī ar vidēji zemiem un zemiem ienāku-
miem. Savukārt starp dažādu Latvijas nova-
du iedzīvotājiem viedokļu atšķirību nav un 
jautājumā par piederību vidusslānim valda 
zināma vienprātība. Interesanti, ka lai gan 
vairāk nekā puse Latvijas iedzīvotāju sevi 
asociē ar vidusslāni, vērtējot kopainu val-
stī, vairums iedzīvotāju jeb 60% norāda, ka 
Latvijā vidusslāni veido ne vairāk kā 30% 
mājsaimniecību.

Pēc Latvijas iedzīvotāju domām, mājsaim-
niecību par piederošu vidusslānim var uzska-
tīt, ja ikmēneša ienākumi uz vienu ģimenes 
locekli ir vismaz 810 eiro. Bet tā ir bagāta, 
ja katram cilvēkam ģimenē ik mēnesi rocī-
ba pārsniedz 2600 eiro. Kā liecina pētīju-
ma rezultāti, aptaujāto aplēstais vidusslānim 
raksturīgo ienākumu apjoms uz katru ģime-
nes locekli gan ir tikai nepilniem 29% no 
tiem Latvijas iedzīvotājiem, kuri sevi pie tā 
pieskaita.

Savs nekustamais īpašums, stabili ienā-
kumi, kas ļauj bez grūtībām segt ikmēneša 
obligātos maksājumus, un spēja vismaz reizi 
gadā doties septiņu dienu ilgā ārvalstu ceļo-
jumā ir galvenie priekšnoteikumi, kas pēc 
Latvijas iedzīvotāju domām raksturo vidusslā-
ni. Tiesa, attiecinot visus iepriekšminētos kri-
tērijus uz pašiem aptaujātajiem, vidusslānim 
piederīgi ir vien 10%.

No iekļūšanas šajā sabiedrības grupā lielāko 
daļu Latvijas iedzīvotāju attur ārvalstu ceļoju-
mi un grūtības segt ikmēneša obligātos tēri-
ņus. Tikai ceturtdaļa respondentu atzīst, ka ik 

gadu var atļauties doties vismaz vienā septiņu 
dienu garā ārvalstu ceļojumā, bet ikmēneša 
obligātos maksājumus bez grūtībām samaksā 
trešdaļa aptaujāto. Turklāt vien puse iedzīvotā-
ju, kuru ienākumi ir augsti, norāda, ka ikmē-
neša tēriņu slogs nav apgrūtinošs. Tas aplie-
cina, ka ienākumu apmērs vien nenozīmē 
piederību vidusslānim – augot ienākumiem, 
rodas vēlme palielināt arī izdevumus un sagla-
bājas izaicinājums šīs divas pozīcijas samērot.

Pētījuma laikā iezīmējās arī kāda pozitīva 

tendence – ja ceļošanas kritērijs tiek aizstāts 
ar iedzīvotāju rīcībā esošajiem uzkrājumiem, 
vidusslānim atbilstošo Latvijas mājsaimniecī-
bu īpatsvars pieaug līdz pat 35%. Tas liecina 
par to, ka Latvijas iedzīvotāji dzīvo piesardzīgi 
un sākotnēji izvēlas veidot finanšu rezerves, 
nevis tērēt ceļojumiem vai papildu ikmēne-
ša izdevumiem par restorāniem, kultūras un 
izklaides pasākumiem.

Ir viela pārdomām arī par sevi, vai ne? Vai 
arī jūs, ventspilnieki, sevi pieskaitāt sabiedrī-
bas vidusslānim? Atrakstiet mums un pastās-
tiet savu skatījumu uz dzīvi un vērtējumu. 
Rakstiet mums uz redakcija@ventspilnieks.
lv! Pēc tam viedokļus publicēsim arī mūsu 
laikraksta slejās. 

Dzintaru 20a, Ventspils, LV-3602, Latvija
Tālr.: 63602501, E-mail: unifreight@unifreight.lv

Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!
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ir uzlabojusies. Un vissvarīgākais, kā man šķiet – Rolands sāk 
apzināties, ka viņš var un jau mazliet arī spēj līdzdarboties 
atlabšanas procesā,” optimistisks ir arī Ainārs Kukulītis, sens 
Ūdrīša paziņa un sadarbības partneris kādā literāri – muzi-
kālā, Ventspils dzejniekam Rūdolfam Liedagam veltītā pro-
jektā. Tieši viņš ir tās “stiprās rokas”, kas pēdējos mēnešos 
Rolandu no viņa sievas Ilonas mājām kreisajā krastā nogādā 
uz “Dziedinātavu” Pārventā vai citu ārstniecības un rehabi-
litācijas iestādi pilsētā. Vajadzības gadījumā darot arī visus 
pārējos ar smaga slimnieka aprūpēšanu saistītos darbus 
–  ēdināšanu, guldināšanu  un pamperu nomaiņu ieskaitot. 

Ainārs ir IT speciālists, pagaidām bezdarbnieks un Rolanda 
aprūpēšanā kā brīvprātīgais iesaistījies, izlasot internetā 
Ilonas Balodes -Ūdres aicinājumu, bet patiesībā  – palīgā 
saucienu: uz pilnu dienu vajadzīgas “stipras rokas”, kas varē-
tu palīdzēt tiešā nozīmē smaga un veselībā ļoti vārga slim-
nieka kopšanā.  Līdz ar to Ilonai tagad ir divi palīgi: Ainārs 
un kādreizējā rūpju bērnu aizstāve Lāsma Sanda Belova uz 
pusēm dala ikdienas asistenta pienākumus. Kopā ar Ilonas 
mammu, pensionētu mūzikas skolotāju, kas tagad neno-
gurstoši rosās pa mājām, rūpēdamās par Ilonas un Rolanda 
mazo dēlu Bārtu un to, lai visas mutes būtu laikā pabarotas. 
Šī smagnējā sistēma, kuras centrā ir slimais Ūdris, darbojas 
pozitīvi: Ūdrītim izveidojusies ļoti radoša atbalsta komanda.   

 AR PAŠAIZLIEDZĪBU PRET BEZCERĪBU
“Pazīstu Ilonu kopš bērnības, viņas mamma man pamat-

skolā mācīja mūziku. Kādu laiku Ilona dzīvoja Rīgā, mācī-
jās mūziku un 
aktiermeistarī-
bu, vēlāk appre-
cējās un kopā 
ar vīru Rolandu 
apceļoja tālas 
un eksotis-
kas valstis. Pēc 
Ūdrīša nelaimes 
abi pārcēlās 
uz Ventspili un 
varu tikai apbrī-
not šīs skaistās 
un ārēji trauslās 
sievietes gara 

spēku un pašaizliedzību, uzņemoties rūpes par gandrīz bez-
cerīgi slimu cilvēku. Bet izturība nevar būt bezgalīga, pat 
metāls no pārāk lielas slodzes nogurst. Tāpēc nekavējos pie-
dāvāt savu palīdzību, un viņa to pieņēma,”Ainārs savā rīcībā 
nesaskata uzupurēšanos, jo audzis kristīgā ģimene, kur kal-
pošana līdzcilvēkiem uzskatīta par pašsaprotamu. 

Viņam Ilona un Rolands kā mūziķi un radoši cilvēki garī-
gi tuvi bijuši vēl ilgi pirms Ūdrīša nelaimes. Arī Ainārs savu 
dzīvi ar mūziku saistījis kopš skolas gadiem, mācoties sitam-
instrumentu spēli un kordiriģēšanu Ventspils Mūzikas skolā, 
bet vēlāk apgūstot vokāla prasmes Rīgā. Pēc atgriešanās 
Ventspilī līdzās “maizes darbam” IT jomā kā mūziķis izpau-

Ilgais ceļš atpakaļ dzīvē

Ainārs Kukulītis un Rolands Ūdris  pēc kārtējā “Dziednīcas” apmeklējuma.

Ainārs uz Ventspils teātra skatuves.

dies, dziedot jauktajā korī “Kaiva”, bet pēdējos gados viņa 
bass skan korī “Līvzeme”. Savu pāri malām plūstošo rado-
šumu licis lietā, iesaistoties Ventspils teātra darbā, kur pēc 
“iesildīšanās” amatnieka tēlā Šekspīra lugā “Sapnis vasaras 
naktī” viņam uzticētas titullomas Mārtina Makdona komē-
dijā “Kāds, kurš slēpjas tumsā” un Mārtiņa Zīverta  darbā 
“Vienrocis no Spokanas”.

TAS NAV TEĀTRIS, TĀ IR DZĪVE
 “Teātris man dod papildu garīgo pieredzi, spēju iejusties 

otra cilvēka būtībā, un varbūt netieši ir mudinājis uzņemties 
arī pašreizējos pienākumus. Jo tagad, šķiet, labāk saprotu, 
ko pārdzīvo Ilona un ko ar skatienu un žestiem grib pasa-
cīt Rolands, kaut arī ar vārdiem viņš sakarīgi savas jūtas vēl 
nespēj izteikt. Bet, esot viņam tuvumā katru dienu, iespē-
jams ieraudzīt un novērtēt mirdzumu Rolanda  skatienā, 
pamanot un, neapšaubāmi, atpazīstot mani. Cik esmu vēro-
jis, pavisam citādi, varbūt to var saukt par mīlestības valodu, 
Ūdrītis sazinās ar Ilonu. Viņa gan neslēpj, ka reizēm slim-
nieks mēdz kļūt arī nešpetns, un var tikai apbrīnot, kā Ilona 
ar to ir spējusi sadzīvot vairāku gadu garumā,” Ainārs sakās 
pirmo reizi dzīvē redzam tik stipru, neatkarīgu un reizē bez-
gala sievišķīgu sievieti, kādas līdz šim viņam nācies sastapt 
tikai literatūras klasiķu darbos. 

KĀDU BRĪDI, KĀDU MŪŽU
Cik ilgi viņš varēs palīdzēt Rolanda atlabšanā, Aināram 

nav ne jausmas, jo notiek intensīvi darba meklējumi. Viņš 
cer, ka piedzīvos brīdi, kad kopā ar Ūdrīti varēs muzicēt ja ne 
uz skatuves, tad savam priekam. Šai ziņā Ainārs ir optimists, 
piesardzīgāki prognozēs esot mediķi. Bet viens viņam un 
Rolandam tuvajiem  ir skaidrs – tas prasīs gandrīz vai necil-
vēcīgu darbu, milzīgu fizisku un garīgu izturību. 

“Pagaidām vēl ir tikai nedroša cerība, ka uz atgriešanos 
dzīvē sāks strādāt arī pats Rolands. Bet mazas pazīmes šādai 
viņa apņēmībai saskatīt var,” Ainārs gandarīts, ka kaut vai 
kādā mērā var palīdzēt Ilonai un Rolandam, jo tas nozīmē 
nākotnes prieku arī abu mazajam dēlēnam Bārtam, kuram 
tēvs jau reizēm spējot noglāstīt galvu. 

Bez mūzikas un teātra Ainārs pēdējā laikā sācis vairāk 
interesēties arī par literatūru un poēziju,  mēģinājis kompo-
nēt un rakstīt dzeju, bet pagaidām tikai “paša patēriņam”.  
Vai saskarsmē ar Ilonu un Rolandu gūtā jūtu un dvēseles 
pieredze kādreiz varētu izpausties arī Aināra jaunradē? Viņš 
ir pārliecināts, ka tādā vai citādā veidā noteikti, bet lūdz 
neuzskatīt tagadējo dzīves posmu par “emociju medībām”. 

“Sirdsapziņa liek palīdzēt tiem, kam vajag un kam varu. 
Tieši tik vienkārši. Ļoti ceru, ka daudziem būs laime pie-
dzīvot tādu pat gandarījumu, kādu izjūtu es,” Ainārs šķiet 
saviļņots, bet, kā jau aktieris, māk savas emocijas nepārspī-
lēt. Līdz sajūsmas brīdim, kad Rolands nostāsies uz savām 
kājām, vēl nepārredzami tāls ceļš ejams. Kādu brīdi, kādu 
mūžu arī Ainārs būs blakām. Kādam tas ir jādara. 
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 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

SIA “ELEKTRIĶIS”

V.B.”MEŽA SERVISS”

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

uz 2018./2019. sezonas  
LHF čempionātu spēlēm

Latvijas bērnu un 
jauniešu čempionāts

SVĒTDIEN
7. oktobrī

plkst. 13.15

U-15 komandu spēle

HK Venta 2002/Tukums – 
Pārdaugava 05

Rudens kā rudens – nāk ar vējiem, 
lietu un drēgniem laikapstākļiem, 
ar šim gadalaikam raksturīgajiem 
darbiem. Lapas sāk krāsoties, koki 
pamazām nomet savas lapotnes. 
Ar katru dienu kritušo lapu kļūst 
arvien vairāk, jāpagūst vēl ieziemot 
savu dārzu dārgumi. Darba pilnas 
rokas! Kad darbi apdarīti, ir tik labi 
apsēsties siltā mājoklī ar kūpošas 
tējas krūzi rokās un izbaudīt šos 
brīžus. Kad elpa atvilkta, jāpošas uz 
pilsētu, jo būs ko baudīt arī kultūrā 
šajā nedēļas nogalē un turpmākajās 
dienās ārpus mājām.

Ejot cauri mūsu valsts vēstures desmit-
gadēm, ir nonākts pie it kā neseniem 
laikiem – pagājušā gadsimta izskaņas.  
Tā bija dramatiska, skaistiem un baigiem 
notikumiem bagāta. Latvijas neatkarī-
bas deklarācijas pieņemšana, barikāžu 
janvāris, augusta puča dienas – no 
naidīgas reakcijas draudiem līdz valsts 
pilnīgas suverenitātes pasludināšanai. 
Politiskā spriedze bija tik visaptveroša, 
ka uz tās fona sadzīviskās problēmas 
tobrīd šķita krietni bālākas nekā tās 
patiesībā bija.

S 
ākot ar sestdienu, 6. oktobri, 
Ventspils pilsētas uz turpmā-
kām divām nedēļām iezīmēs 
krievu kultūras zīmē. Ikgadējās 
krievu kultūras dienas ieska-

nēsies sestdienas vakarā plkst. 18, kad 
Livonijas ordeņa pilī izskanēs Ventspils 
izpildītāju koncerts “Par ko dzied krievu 
dvēsele…” Koncertā varēs dzirdēt krievu 
garīgo mūziku, kā arī tautas dziesmas un 
romances, arī populāras estrādes melo-
dijas. Dziedās vietējie Ventspils mūzi-
ķi un koris “Cantabile”. Pēc tam kultū-
ras dienas turpināsies nākamnedēļ, kad 
Ventspils Jaunrades namā tiks aizvadīts 
muzikāli literārs vakars “Nenodziedātais 
Visockis”. Programmā izskanēs Vladimira 
Visocka dziesmas, balādes un roman-
ces Rīgas un Ventspils bardu izpildījumā. 
Kultūras dienu laikā izskanēs vēl divi kon-
certi Livonijas ordeņa pilī un Pārventas 
bibliotēkā, kuros skanēs slāvu tautas 
instrumentālā mūzika, krievu klasiķu, 
mūsdienu krievu un latviešu komponis-
tu instrumentālie darbi, džeza kompozī-
cijas, krievu tautas dziesmas un mūsdie-
nu komponistu dziesmas, kā arī stilizētas 
dejas krievu stilā. Piedalīsies krievu tau-
tas instrumentu orķestris “Slavjaņe” no 
Rīgas, krievu tautas instrumentu orķes-
tris “Kaļinka” un “Zdravica” no Ventspils, 
kā arī vietējie kolektīvi “Jurjev Deņ” un 
koris “Slavjaņe”, kā arī citi viesi.

Muzikālā gaisotnē sāksies arī jaunā 
nedēļa, jo tā būs veltīta mūsu pusē dzi-
mušajai un dzīvojošajai operdziedātājai 
Alīdai Vānei. Izcilās un pasaulē atzītās 
operdziedones atcerei veltītos pasāku-
mos izskanēs viņas 119.dzimšanas die-
nai rīkots skolu audzēkņu koncerts un 
Ventspils Mūzikas vidusskolas koncerts 
(tie notiks 10. un 11. okotbrī Tārgales 
pamatskolā). 

Sestdien notiks arī Ābolu svētku svi-
nēšana. Šogad gan ne tik plaši kā citus 
gadus, un tomēr. Tiem, kuriem pašiem 
nav sava dārza un iespējas tikt pie ābo-
liem, tos varēs sagādāt tirgū. Būs tirgo-
tāji arī no apkārtējiem novadiem, līdz ar 
to tirgū varēsiet izvēlēties jebkuru tikai 
savai gaumei raksturīgu ābolu šķirni. Būs 
arī visādi citādi labumi. Ābolu svētkus 
svinēs arī Ventspils Jauniešu mājā, kur 
no plkst.11 uzstāsies Ventspils Jaunrades 
nama vokālā grupa “Ķipari un pipari”, 
deju studija “Skorpions” un improvizāci-
jas teātris. Ņemiet līdzi kādu našķi, kas 
gatavots no āboliem! Būs kopīga našķo-
šanās, darbosies arī radošās darbnīcas 
un dažādas jautras aktivitātes, tādēļ būs 
interesanti kā lieliem, tā maziem. Tikmēr 
Ventspils Jaunrades namā ir vērts aplūkot 
interešu pulciņu audzēkņu rudens izstādi, 
kas veltīta tieši āboliem. 

Vētrainie deviņdesmitie

B 
rūkošās PSRS plānveida ekono-
mika bija sevi izsmēlusi līdz bei-
dzamajam pilienam, un tās vietā 
nākusī brīvā tirgus ekonomika 
iebelza pa mūsu iedzīvotāju gal-

vām kā „runga iz maisa” cerētā „galdiņ, klā-
jies” vietā. Tie, kuri cerēja, ka līdz ar Latvijas 
Republikas atjaunošanu kā uz burvja mājie-
nu iestāsies Leiputrija un cepti baloži paši 
skries mutē, smagi vīlās. Dažs pat tik smagi, 
ka vēl pēc 25 gadiem nav spējis atģisties un 
sūkstās par zudušo padomju paradīzi, kad 
bija bezmaksas medicīna un mazmaksas 
dzīvokļi. Cik kvalitatīvas bija šīs bezmaksas 
vai mazmaksas „ekstras”, tas gan ar gadiem 
no galvas izbiris.

Brīvās Latvijas laikā dzimušie nespēj ne 
iedomāties, ne iztēloties, kā dzīvoja un no kā 
pārtika Latvijas ļaudis, kad agrākajos tirdznie-
cības pārvaldes veikalos nebija praktiski nekā. 
Iepirkties varēja tikai tirgū un tā sauktajos 
komercveikalos, bet tur jaundzimušā brīvā tir-
gus cenas pamatīgi koda kaulā, jo algas tām 
netika līdzi. Lai gan auga arī tās – ja vienu 

mēnesi izpeļņa bija ap 300 rubļiem, tad nāko-
šajā – jau 500, pēc tam 1000... inflācija klasis-
kā formā. Padomju rubļa vērtība kritās kosmis-
kā ātrumā; 1990. gadā vienu ASV dolāru varē-
ja nopirkt par 70 rubļiem, bet Rietumvācijā 
par rubli deva 4 feniņus. Tāpēc tālaika cilvēks, 
tikko saņēmis algu, steidza sapirkt produktus, 
kādi nu bija dabūjami, jo nedēļu vēlāk to cena 
bija dubultojusies. Šai sakarā viena no tālaika 
raksturīgākajām reklāmām – žilbinoši smaidī-
ga daiļava uz pudiņu, sacepumu, uzpūteņu un 
rulešu fona, kam apakšā paraksts: „Un tas viss 
no sacietējušas maizes!!!”.

Uzņēmīgi laucinieki meklēja pilsētā „kun-
des” savu saimniecību ražojumiem un, pro-
tams, atrada. Reizi vai divas iknedēļ iestādēs, 
kantoros un darbnīcās ieradās lauku sievas 
vai vīri ar piena un krējuma kannām, svies-
ta paciņām, olu kastītēm, rudenī un ziemā – 
arī ar gaļu. Abpusēji izdevīgi, arī cenu ziņā. 
Šī sistēma tolaik ļāva izdzīvot gan pilsētnie-
kiem, gan lauciniekiem. 1991. gadā, patei-
coties „maišelniekiem” jeb uz Poliju brau-
kājošajiem tirgoņiem, tirgū parādījās tādas 
delikateses kā spageti paciņas, sauso augļu 
dzērienu kārbas, margarīns un kečups, pat 
šķiņķa konservu kārbas, ko gan varēja atļau-
ties tik pa augstiem svētkiem. Arī ārzemju 
cigaretes, kokakola un stiprie dzērieni – sintē-
tiskie liķieri (smaržoja brīnišķīgi, bet galvas-
sāpes garantētas) un citi, piemēram, „Royal” 
96% degvīns, ko tautā sauca par „klavier-
spirtu”, un „Ķirzakas smaids” (pēc populāra 
latīņamerikāņu seriāla nosaukuma). Jābrīnās, 
ka pēc šo dziru baudīšanas vairums dzērēju 
tomēr palika dzīvi...

Situācija sāka ieiet sliedēs tikai pēc Latvijas 
rubļu (mīksto, dzeltenīgo „repšiku”) ievie-
šanas un kaut cik nostabilizējās līdz ar lata 
atkalatgriešanos.

Noteikti jāpiemin kooperatīvi un komerc-
veikali. Pirmie dienasgaismā parādījās jau 
80. gadu otrajā pusē. Ko tik visu tie neražo-
ja! No lētas trikotāžas sašūtus treniņtērpus ar 
naiviem uzkrāsojumiem „Adibas”, „Abidas”, 
„Adidis” (kurš gan universāla deficīta ap - 
stākļos pētīs, ar ko tie atšķiras no „Adidas”), 
„izlejamās” franču smaržas, filca čības, plas-
tika šļūcenes, hlorā balināti poļu dungriņi, ko 
stādīja priekšā kā firmas džinsus, no diezin 
kādas sintētikas uzmargotas beretes kā milzu 
pelējumsēnes, flomāsteri, ar kuriem zīmētājs 
nomūrējās līdz ausīm, jo krāsas šķīdums tecē-
ja pa visām šķirbām. Kur nu vēl pelēcīgā fla-
neļa blūzes un „banānenes” (bikšu fasons)! 
Tas viss bija dabūjams tirgū, kas tolaik vai-
rāk atgādināja uteni. Prātā palikusi epizode 
pie emaljētu trauku galda. Pircēja: „Parādiet, 
lūdzu, to sarkano tējkannu!” Pārdevēja: „Tas 
nav teikanna, tas ir čaiņiks!”.

Pirmais īstais komercveikals Ventspilī 
atvērās blakus tirgus laukumam un saucās 
„Merkūrs”. Tā sortiments bija neaprakstāms: 

no krāszīmuļiem līdz „klavierspirtam”, no 
bērnu zeķbiksēm līdz prezervatīviem. Pa vidu 
kosmētika, džemperi un armijas zābaki, – 
būtu tik kāds maišelis „repšiku”!

Vēl noteikti jāatceras arī bezmaksas „hum-
palas”, kas, vārda vistiešākā nozīmē, paglā-
ba no nosalšanas tūkstošiem ventspilnieku. 
1990. gadā, zinot par ārkārtīgo trūkumu, kas 
valda mūsu zemē, desmitiem ārzemju latvie-
šu un vietējo Latvijas atbalstītāju organizēja 
jaunu un lietotu apģērbu, apavu, kā arī pār-
tikas sūtījumus un vedumus. Ventspilniekiem 
visvairāk atmiņā palikusi kāda veca kun-
dze, vārdā Jautrīte, no Zviedrijas, kuras 
rūpēm pateicoties, tika apģērbtas un apau-
tas neskaitāmas ģimenes, jo īpaši bērni un 
vecie ļaudis. Ārzemju atbalstītāji sarūpēja 
arī Ziemassvētku pakas ar saldumiem, sau-
sajiem produktiem un augļiem, ko izplatīja 
ar sabiedrisko organizāciju un draudžu palī-
dzību. Diemžēl ne viss nonāca pie adresā-
tiem, jo pie to izplatīšanas bija tikuši alka-
tīgi ļautiņi, kas piesavinājās desmitiem bēr-
niem domāto saldumu kastu, ko realizēja 
komercveikalos.

Tomēr mēs pārdzīvojām šo neiedomāja-
mi grūto, sarežģīto un pat bīstamo laiku, un 
saņēmām pirmos brīvā valstī dzīvojošu pil-
soņu „bonusus”. Latvijā ienāca pirmie datori, 
līdz ar to atvērās pieeja globālajam tīmeklim. 
Šodien 1993. gada dators šķiet kas līdzīgs 
akmens laikmeta artefaktam, un tikai tie, kuri 
sāka IT apgūt jau tad, atcerēsies 286. modeli... 
Televīzijā atvērās jauni apvāršņi; vairs nebija 
jāblenž Maskavas „novosti”, bet varēja skatī-
ties pat retranslētos vācu kanālus (par kvalitāti 
nerunāsim), visādus seriālus, „naitraideru” ar 
Deividu Haselhofu, šausmenes un „čipundei-
la” multenes. Plauka un ziedēja videosaloni 
– Švarcenegers, van Damme, Džekijs Čans un 
Stallone iekaroja latviešu skatītāju. Kinoteātros 
rādīja visu ko, pat „smago erotiku” (patiesībā 
īstu porno). Kiosku letes vai lūza no jaunajām 
avīzēm un žurnāliem – no „Atmodas Atpūtai” 
līdz krievu „Ješčo”, no Bermudu trijstūra līdz 
vietējo pareģu žurnālīšiem. Grāmatizdevēji 
nesnauda un laida klajā visu to, ko agrāk 
nedrīkstēja: Vollesa, Agatas Kristi u.c. klasis-
kos krimiķus, Kurts-Māleres lubenes, politisko 
anekdošu un tautisko galda dziesmu krāju-
mus, pavārgrāmatas un dvēseles izkopšanas 
padomus. Jā, un tak beidzot atvērās arī tik ilgi 
slēgtie vārti uz pasauli. Komersanti aizvien 
drošāk braukāja pēc precēm, dūšīgi veči laida 
uz Vāciju pēc vecām automašīnām, ko šeit 
izķēra kā karstus pīrādziņus no pannas; estēti 
devās izbaudīt Eiropas kultūrskatus.

Vārdu sakot, izgājuši caur uguni, ūdeni un 
daudz piesauktajām „trubām”, 90. gadu otra-
jā pusē mēs jau bijām kļuvuši par puslīdz civi-
lizētiem eiropiešiem, apģērbti un paēduši, 
aizgūtnēm izbaudījuši visus aizliegtos augļus, 
un spējīgi atšķirt īstu mantu no grabažas. 
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A U N S
Svarīgi darba jautājumi un karjera. Pienācis laiks realizēt 
savas profesionālās vēlmes vai varbūt uzsākt privāto bizne-

su. Nebīsties spert lielu soli uz priekšu. Svarīgs sadarbības moments – ja 
ieklausīsies līdzcilvēku domās, viss veiksies raitāk. Privātajā jomā simpā-
tijas un piedzīvojumi.

V Ē R S I S
Rudenīgi domīgie vakari rosinās pārskatīt līdzšinējo dzīves 
ritmu. Brīvdienās noteikti labi atpūties un dari to, kas vairo 

optimismu. Darbā vai biznesā arī turpmāk diezgan nemierīgi. Mainīsies 
situācijas un pienākumi. Esi atvērts jauniem priekšlikumiem. Labs laiks 
tālāka ceļojuma plānošanai.

D V Ī Ņ I
Brīvdienās satiecies ar draugiem un apmeklē pasākumus – 
vēlamas intelektuālas sarunas un izzinošas aktivitātes. Mājās 

gādā par saticību un necenties pārāk uztiept savu viedokli. Attiecībās 
jāsargās no sīkiem strīdiņiem. Nākamā darba nedēļa sekmīga dažādu lie-
tišķo jautājumu kārtošanai. 

V Ē Z I S
Velti laiku sev, palasi ko noderīgu vai apmeklē kādu izglītojo-
šu lekciju. Nav vienmēr jāsteidzas „glābt pasauli”, gan cilvēki 

paši tiks galā. Nākamā nedēļa nesīs interesantus izaicinājumus darbā vai 
biznesā. Nebīsties riskēt, un paļaujies uz savu prātu un intuīciju. Aktuāla 
var kļūt sirdslietu tēma.

L A U V A
Darbā vai biznesā iespējamas neprognozējamas situācijas, kas 
prasa pieņemt lēmumus nekavējoties. Tiksi galā, ja paļausies 

uz sevi un intuīciju. Mājās gādā par saskaņu un sapratni, tas šobrīd ir 
svarīgāk, nekā paveikt kaut kādus saimniecības darbus. Brīvdienās laiks 
nelielai draugu ballītei!

J A U N A V A
Prāts un intelekts augstā līmenī un prāts atvērts mācībām – 
atsvaidzināt zinības, apmeklēt seminārus, doties pieredzes 

apmaiņas komandējumā. Privātajā dzīvē iespējamas pozitīvas pārmai-
ņas: pāriem jauna dzirksts, kas silda un satuvina; brīvajiem cilvēkiem 
kaislību pilna satikšanās.

S V A R I
Profesionālie pienākumi prasīs iedvesmu – jāstrādā radoši un 
precīzi. Varbūt ir vērts lūkoties pēc jauna darba ar labāku atal-

gojumu. Naudas lietās smaidīs veiksme. Ikdienā paļaujies pats uz sevi, 
nevis citu solījumiem. Vajadzētu ierobežot sabiedriskās aktivitātes, tajās 
laiku iztērēsi nelietderīgi.

S K O R P I O N S
Par piekrišanas trūkumu nebūs jāsūdzas. Brīvajiem ļaudīm dzīve 
var uzdāvāt sirsnīgu tikšanos, no kuras rodas siltas emocijas un 

jūtas. Darbā labas iespējas parādīt savus talantus un gūt atzinību. Labāk 
veiksies, ja ieklausīsies arī citos. Naudas lietās esi apdomīgs un pagaidām 
neplāno lielus, dārgus pirkumus.

S T R Ē L N I E K S
Brīvdienas pavadi mājās, mierīgi rosoties un atpūšoties. 
Uzklausi mīļos cilvēkus un dalies ar viņiem svarīgajā. Attiecību 

jomā daudz emociju, bet neapspried privāto dzīvi ar cilvēkiem no malas. 
Galvā rosīsies lieli plāni. Labas iespējas nopelnīt, ja rīkosies aktīvi un 
mērķtiecīgi. 

M E Ž Ā Z I S
Nospraudīsi sev jaunus mērķus un neatlaidīgi dosies to virzie-
nā. Noderēs dzīves gaitā uzkrātā pieredze. Brīvdienās jāpievēr-

šas ģimenes jautājumiem – var gadīties, ka kādam no tavējiem nepie-
ciešams padoms vai palīdzība. Brīvajiem ļaudīm raibi notikumi privātajā 
dzīvē. Nezaudē galvu!

Ū D E N S V Ī R S
Ja esi ģimenes cilvēks, vajadzētu veltīt vairāk uzmanības savē-
jiem. Iespējams, brīvdienās jāpaveic arī kādi būtiski mājas pie-

nākumi. Nesatraucies, aicini palīgus un viss nokārtosies. Darbā vai biz-
nesā orientējies uz jauniem sasniegumiem un raugies, kā palielināt 
ienākumus. 

Z I V I S
Labprāt iesaistīsies dažādu pasākumu rīkošanā, apmeklēsi 
prezentācijas vai saviesīgas tikšanās. Tas dos spēku un uzlādēs 

ar pozitīvu enerģiju, kas būs nepieciešama darba frontē. Profesionālajā 
jomā jauni izaicinājumi un, iespējams, jāiemācās kaut kas jauns. Dienu 
steigā neatstāj novārtā privāto dzīvi.
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Mācītājs, mulla un rabīns sarunā-
jas par to, kā viņi sadala līdzekļus: 
cik daudz atvēl Dievam un cik – sev. 
Mācītājs saka:  
-Es novelku sev apkārt apli un metu 
gaisā monētas. Tās, kuras iekrīt aplī, 
ir Dievam, bet ārpus apļa – manē-
jās.  
Mulla:  
-Es arī zīmēju apli un metu monē-
tas, tikai dalu tās savādāk. Tās, 
kuras iekrīt aplī, ir man, bet pārējās 
– Dievam.  
Rabīns: 
-Es gan apļus nezīmēju! Vienkārši 
metu monētas gaisā un – cik 
Dievs paspēj noķert, tās tiek 
viņam. Visas pārējās ir man.

Rotaļlietu veikalā māmiņa uzrunā 
pārdevēju: 
-Mana meitiņa dievina Bārbiju. Es 
gribētu nopirkt kādu komplektu. 
-Mums ir visplašākā izvēle. Lūdzu. 
Bārbija laukos, Bārbija Havaju salās, 
Bārbija uz slēpēm, Bārbija, kas 
izšķīrusies ... 
-Un kādas cenas? 
-Viss par 100 dolāriem, vienīgi izšķī-
rusies Bārbija ir par 200 dolāriem. 
-Kāpēc tā? 
-Nu tā. Komplektā klāt vēl 
nāk Kena māja, Kena mašī-
na, Kena peldbaseins...

-Nu, ko Pēteri, aprecējies ar Annu? 
-Nē, viņa teica, ka es neesmu 
bagāts! 
-Kā, vai tad tu viņai nepateici, ka 
tev ir bagāts onkulis? 
-Pateicu, un tagad viņa ir mana tante!!!

Ceļu policists:  
-Iepūtiet trubiņā!  
Automašīnas īpašnieks:  
-Nevaru, jo slimoju ar astmu.  
-Labi, tad veiksim asins analīzes.  
-Arī nedrīkstu. Man ir asins nere-
cēšana.  

-Vismaz paiet pa to līniju varat?  
-Nē, esmu dzēris.

Satiekas divi mūzikas draugi. Viens 
piedāvā:  
-Klau, šovakar Pavaroti koncerts, 
aiziesim? 
-Nevaru, šovakar Špīlmans spēlē. 
Pēc laika viņi atkal satiekas:  
-Klau, parīt Domingo koncertēs, 
negribi nākt līdzi ?  
-Nevaru, tieši parīt Špīlmanam lie-
lais koncerts.  
-Klau, kas tas Špīlmans par tādu 
izcilu mākslinieku ???  
-Kaut kāds bundzinieks no vietē-
jās rokgrupas. Kad viņam ir kon-
certs, es eju pie viņa sievas.

Ieraksts dienasgrāmatā: Šorīt pie-
meklējušas briesmīgas paģiras. 
Šausmīgi trīc rokas. Sāku atpogāt 
pidžamu, iztrūka pogas. Paņēmu 
portfeli, atlūza rokturis. 
Baidos iet uz tualeti...

-Vecmāmiņ, vecmāmiņ, kāpēc tev 
ir tik lielas acis? 
-Lai tevi labāk varētu saredzēt... 
-Bet kāpēc tev ir tik lielas ausis? 
-Lai tevi labāk varētu sadzirdēt... 
-Bet kāpēc tev ir tik liels deguns? 
-Mēs taču esam ziloņi, mazdēliņ...

Seržants pārbauda jauniesaucamā 
sagatavotību patruļas postenim:  
-Ko jūs darīsiet, ja naktī pamanīsiet 
aizdomīgu cilvēka ēnu, sagumušu 
virzāmies garām jūsu postenim?  
-Es metīšos pie viņa un palī-
dzēšu kapteinim Liepam 
nokļūt līdz gultai!

Darbības vieta — restorāns, laiks — 
novakare, darbojas divi — Ilze un 
Jānis.  
-Mīļum, re, es tev kūciņu nopirku! 
-Paldies, Dārgum, es negribu. 
-Nu, pamēģini taču, garšīga! 

-Nē, paldies, es pēc sešiem neēdu. 
-Ilzīt, nu, lūdzu, apēd taču! 
-Jāni, es saldumus nemīlu vispār!!! 
-Aprij taču to kūku, muļķe! Tur iekšā 
ir gredzens, es gribu tevi precēt!!! 

-Sveiks, ko tik bēdīgs? 
-Zobs sāp! 
-Tad aizej pie zobārsta! 
-Baidos. 
-Nu tad aizej uz staciju, piesien pie 
zoba vienu diega galu un pie vago-
na – otru. Vilciens sāks kustēties, un 
zobs ārā! 
Pēc pāris dienām. 
-Nu, kā klājas? Kā zobs? 
-Sesus gabalus nolāva! 
-Sešus zobus?! 
-Nē, sesus vagonus! Bet sobus 
man masīnists izsita! 

Iet reperis pa ielu un saka: 
-Šī ir mana pilsēta. 
Viņam uzklūp vesels bars skinhedu 
un piekauj. 
Reperis lien tālāk un murmina: 
-Jā, šī ir mana pilsē-
ta, bet nav mans rajons.

-Man vienkārši sirds asiņo, kad 
ieraugu šos mazos dzīvnieciņus, 
kuri iemērkti kolbā ar spirtu! 
-Nu, tu ko, tur ir tikai trīs vardītes... 
-Tieši tā – trīs vardītes, 
bet tik daudz spirta!!! 

Sakarā ar otrā bērna piedzimšanu 
Džonsonu ģimene nolēma pārcel-
ties uz lielāku dzīvokli, bet viņu pir-
mais bērns, dzirdot sarunu par pār-
vākšanos, iesaucas: 
-Nekas jums nesanāks, viņš 
šā vai tā mūs atradīs! 

Makšķernieks lielās draugiem:  
-Pagājušajā svētdienā noķēru tādu 
līdaku! Kā mana roka!  
-Beidz runāt muļķības! Tik spal-
vainu līdaku nemēdz būt!

NO KĀDA VENTSPILNIEKA IERAKSTA SOCIĀLAJĀ TĪKLĀ “FACEBOOK”:

“Rodas iespaids, ka atliek tikai izvēlēties starp 16 dažādām Leiputrijām vai Paradīzes dārziem. Un arī 
jādara nekas liels nav, tikai jāiemet pareizā papīra lapiņa tajā kastē, uz kuras Latvijas ģerbonis nodru-
kāts... Bail vienīgi no nepareizās Leiputrijas izvēles, jo – ja ticam visam, ko stāsta – tad nepareizā izvēle 
(tā, kas nav konkrētā brīnumdara saraksts) mūs novedīs pa tiešo ellē, kur milzīgā katlā vārīsimies kopā 
ar visiem tiem zagļiem, blēžiem un idiotiem, kas ir citās Leiputrijās.”

• • •
REDAKCIJAS PIEBILDE.
“Ventspilnieks.lv” mākslinieks bija aizdomājies par mūsdienu Latvijas vēlētāja grūto izvēli. Piedāvājam arī 
ventspilniekiem mākslinieka skatu uz norisēm. Protams, tikai tā iemesla dēļ, lai atvieglotu jūsu izvēli, cienī-
jamie lasītāji.



ОВЕН
Для вас важны работа и карьера. Пришло время реализовать 
свои профессиональные желания или начать частный бизнес. 

Не бойтесь сделать шаг вперед. Важен момент сотрудничества – если 
прислушаетесь к окружающим, дела пойдут быстрее. В личной жизни воз-
никнут симпатии, возможны приключения. 

ТЕЛЕЦ
Осенние вечера побудят вас задуматься о вашем ритме 
жизни. В выходные нужно обязательно отдохнуть и занять-

ся тем, что преумножает оптимизм. На работе или в бизнесе достаточно 
неспокойное время. Возможно, изменятся обязанности. Будьте открыты 
для новых предложений. Удачное время, чтобы запланировать дальнее 
путешествие. 

БЛИЗНЕЦЫ
B выходные встретьтесь с друзьями и посетите мероприятия 
– желательно участие в интеллектуальных беседах и высокая 

познавательная активность. В семье следует заботиться о взаимопони-
мании и стараться не навязывать свое мнение. В отношениях остерегай-
тесь мелких ссор. Следующая рабочая неделя будет удачной для реше-
ния деловых вопросов. 

РАК
Посвятите время себе, почитайте что-нибудь полезное или 
посетите образовательную лекцию. Не нужно все время 

пытаться «спасти мир», справятся и без вас. Наступающая неделя при-
несет интересные вызовы на работе или в бизнесе. Не бойтесь рисковать 
и полагайтесь на свои разум и интуицию. Актуальной станет тема любви. 

ЛЕВ
На работе или в бизнесе возможны непрогнозируемые ситуа-
ции, когда потребуется незамедлительно принимать решения. 

Вы справитесь, если будете полагаться на свою интуицию. В семье сей-
час важнее позаботиться о взаимопонимании, чем выполнить домашние 
дела. В выходные самое время устроить дружескую вечеринку! 

ДЕВА
Ваш интеллект на высоком уровне, вы открыты для обучения 
– можете освежить знания, посетить семинары, отправиться в 

командировку для обмена опытом. В личной жизни возможны положи-
тельные перемены: у пар – вспыхнет искорка, которая согреет и сблизит; 
у свободных представителей знака – встреча, полная страсти. 

ВЕСЫ
Профессиональные обязанности потребуют вдохновения – 
нужно работать творчески и аккуратно. Возможно, стоит поис-

кать другую работу, которая лучше оплачивается. В финансовых вопро-
сах вам улыбнется удача. Полагайтесь только на себя, а не на обещания 
других людей. Вам стоит ограничить общественную активность, так как 
есть опасность бесцельно провести время. 

СКОРПИОН
Вам не придется жаловаться на отсутствие внимания со сторо-
ны противоположного пола. Свободным представителям знака 

судьба может подарить приятную встречу и теплые эмоции. На работе 
представится возможность продемонстрировать свои таланты и полу-
чить признание. Дела пойдут лучше, если вы станете прислушиваться к 
окружающим. Будьте осторожны в финансовых вопросах, не планируйте 
дорогих покупок. 

СТРЕЛЕЦ
Bыходные стоит провести дома, спокойно занимаясь делами 
и отдыхая. Выслушайте своих близких и поделитесь с ними 

тем, что для вас важно. В сфере отношений – много эмоций, но не стоит 
обсуждать личную жизнь с посторонними. Вы будете строить большие 
планы. Представится возможность хорошо заработать, если проявите 
активность и целеустремленность. 

КОЗЕРОГ
Вы поставите перед собой новые цели и будете действо-
вать, чтобы достичь их. Пригодится накопленный жизнен-

ный опыт. В выходные стоит заняться семейными вопросами – возмож-
но, кому-то из близких необходим ваш совет или помощь. Свободных 
представителей знака ожидают яркие события в личной жизни. Не 
теряйте головы! 

ВОДОЛЕЙ
Если у вас есть семья, нужно уделить побольше внимания 
своим домашним. Возможно, в выходные потребуется выпол-

нить какие-нибудь важные домашние дела. Не беспокойтесь, позовите 
кого-нибудь на помощь, и все получится. На работе или в бизнесе ориен-
тируйтесь на новые достижения и ищите способы увеличить доход. 

РЫБЫ
Вы с удовольствием примете участие в организации различ-

ных мероприятий или посетите презентации. Это придаст вам сил и заря-
дит положительной энергией, которая будет необходима на работе. В 
профессиональной сфере вас ожидают новые вызовы, возможно, придет-
ся научиться чему-то новому. Но не забывайте и о личной жизни.
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- Вовочка, какой предмет в школе у тебя самый нелю-
бимый? 
- Классный журнал!

- У вас наблюдаются явные признаки паранойи. 
- Следишь за мной, тварь?
 
Рядовой и прапорщик на пляже: 
- Вон у той, слева, хорошие ноги, не так ли, товарищ 
прапорщик? 
- Не знаю, я еще не видел, как она марширует.

- Прикинь, Сёма, сегодня утром иду, а навстречу – сам 
Жванецкий! 
- Автограф попросил? 
- Нет. Ну зачем ему мой автограф?

В вагоне-ресторане:  
- Официант, я жду пива уже 200 километров.
 
Выпивают два мужика: 
- Леха, почему от тебя жена сбежала? 
- Не знаю, чего ей дурехе не хвата-
ло, у нее все было: и чай, и курево!
 
Свидание вслепую. 
- Давай встретимся на пляже. 
- А как я тебя узнаю? 
- Да легко: на мне нет татуировок.

- Дорогой, сегодня пятница тринадцатое, надеюсь, что 
ты не поедешь на рыбалку? 
- Обязательно поеду, я думаю, что вот уж 
сегодня рыбам точно не повезет!

- Я отдала тебе свои лучшие годы! – кричит она. 
- Спасибо, – смущенно улыбается он. 
- Какое спасибо, за что?! 
- За то, что ты называешь годы, прове-
денные со мной, своими лучшими.

- Доктор, мы потеряли пациента окончательно. 
- Как? Что случилось? 
- Он выздоровел.

Врач: У меня две новости, плохая и хорошая. 
Я: Давайте сперва хорошую. 
Врач: Вы можете не париться из-за всей этой дви-
жухи с увеличением пенсионного возраста.

Телевизионщикам на заметку. Передачи о замеча-
тельной и активной жизни тех, кому за семьдесят 

будут гораздо убедительнее, если не будут преры-
ваться рекламой лекарств от простатита, варикоза и 
климакса с сорокалетними актерами и актрисами...

У олигарха берут интервью: 
- У вас есть какие-нибудь увлечения? 
- Ну, раньше я марки собирал... 
- А сейчас? 
- Ну, марок не стало – теперь евро собираю...

- Дорогая, хочу купить себе удочку. 
- Но у тебя 28 удочек, 8 спиннингов, 3 лодки, 3 ящика 
воблеров и других приманок! 
- Их ребята и рыба уже видели...

Марьиванна спрашивает у первоклашек, кем они хотят 
стать, когда вырастут?  
Ваня: 
- Я буду полицейским, как мой папа. 
Катя:  
- А я врачом. 
Вовочка: 
- Бандитом, в натуре. 
Мариванна покрутила пальцем у виска… 
- Ну, а ты, Петя? 
- Я буду Человеком-пауком! 
Спустя 20 лет… Раненый Вован врывается в травм-
пункт с пистолетом, взяв в заложники Марьиванну. 
- Слышь, Катька, меня этот мусор Ванёк подстрелил, 
бинтуй? 
С улицы, в матюгальник: 
- Вы окружены, выходим с поднятыми руками! 
Вован, в форточку:  
- Живьем мусорам не сдамся! 
Марьиванна:  
- Ну и где, этот Петя?! 
 
- Наш дедушка семь раз переписывал завещание. 
- Сам виноват. Нечего было на учитель-
нице русского языка жениться!

Уже который год работаю в офисе, наемным служащим. 
Вся прибыль достается компании, налоги получает госу-
дарство, зарплату отдаю жене. Самое удивительное, 
что многие почему-то считают, что я должен быть бла-
годарен судьбе за то, что имею такую хорошую работу!

Большой плюс чая в том, что его можно пить на работе. 
Большой плюс вискаря в том, что он выглядит как чай.

Как сейчас помню свой первый полет во 
сне. Ночь, плацкарт, верхняя полка...

АНЕКДОТЫ

ИЗ ЗАПИСИ ОДНОГО ВЕНТСПИЛЧАНИНА В СОЦИАЛЬНОЙ СЕТИ “FACEBOOK”:
«Создаётся впечатление, что остаётся только выбрать из 16 разных «лейпутрий» (сказочной земли изобилия) или 
«Садов Рая». Да и делать ничего особо не надо, только бросить правильный бумажный листок в тот ящичек, на кото-
ром напечатан герб Латвии…  Страшно только выбрать неправильную «лейпутрию», потому что – если верим всему, 
что рассказывают, то неправильный выбор (той, которой нет в списке конкретного волшебника) приведёт нас в насто-
ящий ад, где в огромном котле мы будем вариться вместе со всеми теми ворами, мошенниками и идиотами, которые 
в других «лейпутриях».  

• • •
ПРИМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ: 
Художник “Ventspilnieks.lv” тоже задумался о трудном выборе, который предстоит сделать латвийскому избирателю.  
Предлагаем вентспилчанам взгляд художника на ход событий.  Конечно, только по той причине, чтобы облегчить вам 
выбор, уважаемые читатели. 
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безусловно улучшилось. И самое важное, как мне кажется, – 
Роланд начинает осознавать, что он может и даже уже немно-
го способен сам участвовать в процессе выздоровления», 
оптимистичен и Айнарс Кукулитис, давний знакомый и пар-
тнёр по сотрудничеству Удриса в одном из литературно-му-
зыкальных проектов, который был посвящен вентспилсскому 
поэту Рудолфу Лиедагсу. Именно он – это те «сильные руки», 
которые в последние месяцы доставляет Роланда из дома его 
жены Илоны на левом берегу в «Дзиединатаву» в Парвенте 
или в другое лечебное и реабилитационное заведение в горо-
де. В случае необходимости он делает и все другие дела, 
связанные с уходом за тяжело больным человеком, включая 
кормление, укладывание и замену памперсов.   

Айнарс является специалистом ИТ, временно безработный, 
и начал ухаживать за Роландом как доброволец, прочитав 
просьбу Илоны Балоде-Удре в интернете, а в действительно-
сти – отозвавшись на крик о помощи: нужны “сильные руки» 
на полный день, чтобы помочь в уходе за в прямом смыс-
ле тяжело больным и слабым человеком. В итоге у Илоны 
теперь два помощника: Айнарс и бывшая защитник требу-
ющих особой заботы детей Ласма Санда Белова пополам 
делят повседневные обязанности ассистента. Вместе с мамой 
Илоны, учительницей музыки на пенсии, которая теперь неу-
станно хлопочет по дому, заботясь о маленьком сыне Илоны 
и Роланда Барте и о том, чтобы все были покормлены. Эта 
тяжёлая система, в центре которой больной Удрис, работа-
ет позитивно: у Удритиса сформировалась очень творческая 
команда поддержки.     

С САМООТВЕРЖЕННОСТЬЮ 
ПРОТИВ БЕЗНАДЁЖНОСТИ  

«С Илоной знаком с детства, её мама преподавала мне 
музыку в начальной школе. Какое-то время Илона жила в 

Риге, училась музы-
ке и актёрскому 
мастерству, позд-
нее вышла замуж 
и вместе с мужем 
Роландом объез-
дила дальние и 
экзотические стра-
ны. После несча-
стья с Удрисом 
оба перебрались в 
Вентспилс, и могу 
только удивляться 
силе духа и само-
от в е р ж е н н о с т и 

Долгая дорога назад к жизни

Айнарс Кукулитис и Роландс Удрис после очередного посещение «Дзиединатавы».

Айнарс на сцене Вентспилсского театра. 

этой красивой и хрупкой женщины, которая взяла на себя 
заботы о практически безнадежно больном человеке. Но 
выдержка и стойкость не могут быть бесконечными, даже 
металл от слишком большой нагрузки «устаёт».  Поэтому я 
незамедлительно предложил свою помощь, и она её приня-
ла», Айнарс не видит в своём поступке никакого самопожерт-
вования, так как вырос в христианской семье, где служение 
людям считается само собой разумеющимся.   

Илона и Роландс как музыканты были ему близкими людьми 
задолго до несчастья с Удрисом. И Айнарс связал свою жизнь 
с музыкой ещё со школьных лет, учился играть на ударных 
инструментах и хоровому дирижированию в Вентспилсской 
музыкальной школе, а позднее осваивал навыки вокала в 
Риге. После возвращения в Вентспилс, наряду с работой для 

заработка в сфере ИТ, как музыкант проявил себя в смешан-
ном хоре «Кайва», а в последние годы его голос звучит в хоре 
«Ливземе». Своё льющееся через край творчество приме-
нил в Вентспилсском театре, где после “разогрева» в обра-
зе ремесленника в пьесе Шекспира «Сон в летнюю ночь» 
ему доверили главные роли в комедии Мартина Макдонаха 
«Однорукий из Спокана» и в пьесе по мотивам Мартиньша 
Зиверта «Тот, кто прячется в темноте». 

ЭТО НЕ ТЕАТР, ЭТО ЖИЗНЬ 
«Театр даёт мне дополнительный духовный опыт, способ-

ность проникнуть в сущность другого человека и, возможно, 
косвенно побудил меня взять на себя теперешние обязанно-
сти. Потому что теперь я кажется лучше понимаю, что пере-
живает Илона и что взглядом и жестами пытается сказать 
Роландс, хотя словами он ещё связно свои чувства выразить 
не может. Но, находясь рядом с ним, можно увидеть и почув-
ствовать сияние глаз Роланда, когда он видит и, безуслов-
но, узнаёт меня.  Насколько я вижу, совсем иначе, возможно, 
это можно назвать языком любви, Удрис общается с Илоной.  
Хотя она и не скрывает, что иногда больной может быть злым, 
и можно только удивляться, как Илона может справляться с 
этим в течение многих лет», Айнарс говорит, что впервые в 
жизни видит настолько сильную, независимую, а порой бес-
конечно женственную женщину, каких до сих пор он встречал 
только в произведениях классиков литературы.  

НА МГНОВЕНИЕ, НА ВСЮ ЖИЗНЬ…
Как долго он сможет помогать Роланду в его выздоровле-

нии, у Айнара нет ни малейшего представления, так как он 
интенсивно ищет работу. Но он надеется, что придёт то время, 
когда они вместе с Удрисом смогут музицировать если не на 
сцене, то хотя бы себе на радость.  В этом плане Айнарс опти-
мист, медики более осторожны в прогнозах.   Но одно для него 
и близких Роланда ясно – это потребует почти что нечелове-
ческих усилий и работы, огромной физической и душевной 
выдержки.   

 «Пока еще есть только несмелая надежда, что на возвра-
щение к жизни начнёт работать и сам Роландс. Но маленькие 
признаки этой его решимости уже увидеть можно», Айнарс 
удовлетворён тем, что хоть каким-то образом может помочь 
Илоне и Роланду, так как это означает и радость в будущем 
для маленького их сына Берта, которого отец однажды уже 
смог погладить по голове.  

Кроме музыки и театра в последнее время Айнарс больше 
начал интересоваться литературой и поэзией, пытаться сочи-
нять музыку и писать стихи, но пока только для себя.  Сможет 
ли духовный опыт и опыт чувств, приобретенный в общении с 
Илоной и Роландом, проявиться и в творчестве Айнара? Он 
уверен, что таким или иным образом обязательно, но просит 
не считать теперешний этап жизни «охотой за эмоциями».   

«Совесть заставляет помогать тем, кому это нужно и кому 
могу.  Именно так просто. Очень надеюсь, что многим посчаст-
ливится испытать такое же чувство удовлетворения, какое 
испытал я”, Айнар кажется взволнованным, но, как и актёр, 
умеет не преувеличивать свои эмоции. До того момента, 
когда Роланд встанет на ноги, еще необозримо долгий путь… 
Какое-то время и Айнарс будет рядом. Кто-то ведь должен это 
делать. 

AS “BALTIC COAL TERMINAL”

Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000

info@balticcoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 
Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi
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Знакомимся 
с гранями 
русской 
культуры

ātri, droši un kvalitatīvi pakalpojumi
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tālrunis 63607300

Noord Natie Ventspils Terminals  – 
daudzfunkcionāls kravu pārkraušanas centrs

Н ачиная с субботы, 6 октября, 
город Вентспилс в течение 
следующих двух недель будет 
жить под знаком русской куль-
туры. Ежегодные мероприятия 

русской культуры начнутся в субботу вече-
ром, в 18 часов, когда в замке Ливонского 
ордена в исполнении вентспилсских испол-
нителей прозвучит концерт “О чём поёт рус-
ская душа…». На концерте можно будет 
услышать русскую духовную музыку, рус-
ские народные песни и романсы, а также 
популярные эстрадные мелодии. В концер-
те примут участие местные певцы и музы-
канты, а также хор «Cantabile». Дни рус-
ской культуры продолжатся и на следующей 
неделе, когда в Вентспилсском доме твор-
чества пройдёт музыкально-литературный 
вечер «Неспетый Высоцкий». В программе 
этой встречи прозвучат песни, баллады и 
романсы Владимира Высоцкого в испол-
нении рижских и вентспилсских бардов. В 
Дни русской культуры пройдут ещё два кон-
церта в замке и в Парвентской библиоте-
ке, где прозвучит инструментальная музы-
ка славянских народов, инструментальные 
произведения русских классиков, совре-
менных русских и латышских композито-
ров, джазовые композиции, русские народ-
ные песни и песни современных компози-
торов, а также зрители увидят стилизован-
ные танцы в русском стиле. В концертах 
примут участие оркестр русских народных 
инструментов «Славяне» из Риги, оркестр 
русских народных инструментов «Калинка» 
и «Здравица» из Вентспилса, местные кол-
лективы «Юрьев день» и хор «Славяне», а 
также другие гости. 

Новая неделя начнётся в музыкальной 
атмосфере, так как она будет посвяще-
на родившейся и жившей в нашей сто-
роне знаменитой оперной певице Алиде 
Ване. В память о выдающейся и признан-
ной в мире оперной певице пройдёт посвя-
щенный её 119-летнему юбилею концерт 
учащихся школ и концерт Вентспилсской 
музыкальной средней школы (концерты 
прозвучат 10 и 11 октября в Таргальской 
основной школе).  

В субботу в Вентспилсе также отме-
тят праздник яблок. В этом году не так 
широко, как в другие годы, но всё же. У 
тех, у кого нет своих садов, будет воз-
можность приобрести яблоки на рынке. 
Приедут торговцы и из соседних краёв, 
поэтому на рынке вы сможете выбрать 
сорта яблок только на ваш вкус. Будут и 
разные другие вкусности… Праздник яблок 
отметят и в Вентспилсском молодёжном 
доме, где с 11 часов выступят вокальная 
группа Вентспилсского дома творчества   
“Ķipari un pipari”, участники танцевальной 
студии «Скорпион» и участники театра 
импровизации.  Возьмите с собой каки-
е-нибудь лакомства, приготовленные из 
яблок, чтобы попробовать их вместе! Будут 
также работать творческие мастерские, 
пройдут другие весёлые мероприятия, поэ-
тому интересно будет и взрослым, и детям. 
Тем временем в Вентспилсском доме твор-
чества стоит также осмотреть осеннюю 
выставку учеников кружков по интересам, 
посвященную именно яблокам. 

Обратившись к истории нашей страны, 
мы добрались, казалось бы, до недавнего 
прошлого – завершению минувшего столе-
тия. Оно было драматичным, полным пре-
красных и страшных событий. Принятие 
Декларации о независимости Латвии, 
январские баррикады, августовский путч – 
от угрозы враждебной реакции до провоз-
глашения полного государственного суве-
ренитета. Политическое напряжение было 
всепоглощающим, поэтому на его фоне 
бытовые проблемы казались менее суще-
ственными, чем это было на самом деле. 

Бурные девяностые 

Осень как осень – приходит с ветрами, 
дождями, сырой погодой и характерны-
ми для этого времени года работами. 
Листья начинают окрашиваться в раз-
ные цвета, с деревьев понемногу опа-
дает листва. С каждым днём опавших 
листьев становится всё больше, и нужно 
успеть подготовить к зиме сокровища 
своего сада. Работы полные руки! Когда 
дела переделаны, так приятно в тёплом 
доме присесть с чашкой дымящегося 
чая и насладиться этими мгновениями. 
Когда передохнули, стоит собираться в 
город, так как в конце этой недели и в 
дальнейшие дни будет много интересно-
го и в культурной жизни города.   

консервированная ветчина, которую, правда, 
можно было позволить себе только по боль-
шим праздникам. Были заграничные сигаре-
ты, «кока-кола» и крепкие напитки – синте-
тические ликеры (запах чудесный, но голов-
ная боль гарантирована) и прочее, напри-
мер, спирт «Royal» и «Улыбка ящерицы» (по 
названию популярного латиноамериканского 
сериала). Остается удивляться, что после 
таких пиршеств большинство все же оста-
лись живы… 

Ситуация стала налаживаться только 
после введения латвийского рубля (мягкого, 
желтоватого «репшика») и до определенной 
степени стабилизировалась с возвращени-
ем лата. 

Обязательно следует упомянуть коопе-
ративы и коммерческие магазины. Первые 
появились уже во второй половине 80-х. 
Что они только не производили! И дешевые 
трикотажные костюмы с наивными надпися-
ми: «Adibas», «Abidas», «Adidis» – (кто же в 
условиях универсального дефицита будет 
изучать, чем они отличаются от «Adidas»), 
«разливные» французские духи, тапки из 
войлока, пластиковые шлепанцы, польские 
«варенки», которые выдавали за фирмен-
ные джинсы, бог знает из какой синтети-
ки сделанные береты, как огромные грибы, 
фломастеры, которыми можно было пере-
пачкаться до самых ушей, так как цвет-
ная жидкость текла изо всех трещинок. А 
еще серые фланелевые блузки и «бананы» 
(фасон брюк)! Все это можно было найти 
на рынке, который тогда больше напоминал 
«блошинник». 

Первый настоящий коммерческий мага-
зин в Вентспилсе открылся рядом с рыноч-
ной площадью и назывался «Меркурс». Его 
ассортимент не поддается описанию: от 
цветных карандашей до спирта «Royal», от 
детских колготок до презервативов. Среди 

всего этого косметика, джемперы и армей-
ские сапоги – был бы только какой мешочек 
«репшиков»! 

Еще стоит вспомнить бесплатные «секон-
ды», которые в прямом смысле слова спасли 
от замерзания тысячи вентспилчан. В 1990 
году, зная об ужасной бедности, царившей в 
нашей стране, десятки латышей, проживав-
ших за границей, и местных неравнодушных 
людей, поддерживавших Латвию, организо-
вали посылки с использованной одеждой и 
обувью. У многих вентспилчан в памяти оста-
лась пожилая госпожа Яутрите из Швеции, 
благодаря заботе которой множество семей 
получили помощь, особенно дети и пожи-
лые люди. Из-за рубежа присылали и рож-
дественские подарки со сладостями, сухи-
ми продуктами и фруктами, которые распро-
странялись с помощью общественных орга-
низаций и религиозных общин. К сожалению, 
не все доходило до адресатов, так как среди 
тех, кто распределял подарки, были и жад-
ные людишки, которые присваивали сладо-
сти, присланные детям, чтобы продавать их 
потом в коммерческих магазинах. 

И все-таки мы пережили это невероятно 
тяжелое, сложное и даже опасное время и 
получили первые «бонусы» граждан, живу-
щих в свободном государстве. В Латвию 
вошли первые компьютеры, а значит, поя-
вился выход в глобальную сеть. Сегодня 
компьютер 1993 года кажется артефактом 
из каменного века, и только те, кто начал 
осваивать IT уже тогда, вспомнят модель 
286... На телевидении открылись новые 
горизонты; больше не нужно было смо-
треть московские «новости», можно было 
смотреть даже ретранслируемые немецкие 
каналы (о качестве умолчим), всякие сери-
алы, например, «Рыцарь дорог» с Дэвидом 
Хассельхоффом, «ужастики» и мультики 
«Чип и Дейл». Цвели буйным цветом виде-
осалоны – Шварценеггер, Ван Дамм, Джеки 
Чан и Сталлоне завоевали симпатии латыш-
ского зрителя. В кинотеатрах показывали 
все что угодно, даже «тяжелую эротику» (на 
самом деле – настоящее порно). Прилавки 
киосков ломились от новых газет и журналов 
– от «Atmoda Atpūtai» до русской «Еще», от 
Бермудского треугольника до журнальчиков 
местных предсказателей. Не дремали и кни-
гоиздатели, которые выпускали все то, что 
раньше было нельзя: Уоллеса, Агату Кристи 
и другие классические детективы, любовные 
романы, политические анекдоты и народ-
ные застольные песни, кулинарные книги и 
советы по духовному развитию. Да, и нако-
нец-то распахнулись ворота в мир, которые 
так долго были закрыты. Коммерсанты все 
смелее ездили за товаром, крепкие мужич-
ки отправлялись в Германию за машинами, 
которые здесь расхватывали как горячие 
пирожки; эстеты наслаждались европейски-
ми культурными сокровищами. 

Одним словом, мы прошли огонь, воду и 
медные трубы, и во второй половине 90-х 
были уже более-менее цивилизованными 
европейцами, одетыми, сытыми, насладив-
шимися всеми запретными плодами, уме-
ющими отличать качество от подделки. 

П лановая экономика распавше-
гося СССР исчерпала себя до 
последней капли, и ее смени-
ла свободная рыночная эконо-
мика, которая больно ударила по 

нашим жителям. Те, кто надеялся, что с вос-
становлением Латвийской Республики, как 
по мановению волшебной палочки, наступит 
всеобщее благоденствие, жестоко разоча-
ровались. Некоторые так сильно, что даже 
через 25 лет не смогли опомниться и жалу-
ются, что исчез советский рай с бесплат-
ной медициной и бесплатными квартирами. 
Насколько качественными были эти бесплат-
ные или дешевые услуги, с годами стерлось 
из памяти. 

Рожденные в свободной Латвии не могут 
представить себе, как жили люди в стране, 
когда в магазинах торгового управления не 
было практически ничего. Сделать покупки 
можно было только на рынке и в так называ-
емых коммерческих магазинах, но там цены 
новорожденного свободного рынка очень 
кусались, так как зарплаты за ними не успе-
вали. Хотя росли и зарплаты – если за один 
месяц зарплата была около 300 рублей, 
то уже в следующем – 500, а затем 1000… 
Инфляция в ее классической форме. Рубль 
падал с космической скоростью; в 1990 году 
один доллар США можно было купить за 
70 рублей, а в Западной Германии за рубль 
давали 4 пфеннига. Поэтому тогда люди, 
только получив зарплату, спешили приоб-
рести продукты, какие только можно было 
достать, так как через неделю их цена уже 
была вдвое выше. В этой связи популярная 
реклама того времени – красавица с ослепи-
тельной улыбкой на фоне пудингов, запека-
нок, муссов и рулетов, а под картинкой под-
пись: «И все это из черствого хлеба!!!».

Предприимчивые деревенские жители 
искали в городе покупателей для своего 
товара и, конечно, находили. Раз или два в 
неделю в учреждениях, конторах и мастер-
ских появлялись крестьяне с бидонами 
молока или сметаны, пачками масла, решет-
ками яиц, осенью и зимой привозили и мясо. 
Взаимовыгодно, в том числе, и в отношении 
цены. Эта система тогда позволяла выжить 
как горожанам, так и сельским жителям. В 
1991 году, благодаря «челнокам», которые 
ездили в Польшу, на рынке появились такие 
деликатесы, как спагетти в пачках, сухой 
фруктовый напиток, маргарин и кетчуп, даже 
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Попытка заказного убийства 
в Айзпутском крае
На территории частного учреждения по 
улучшению здоровья в Лажской воло-
сти Айзпутского края трое человек полу-
чили огнестрельные ранения. Полиция 
убеждена, что была совершена попытка 
заказного убийства, однако она оказа-
лась неудачной. Стреляли в трех чело-
век, которые находились в автомаши-
не, что позволяет предположить, что 
именно они являлись целью нападения. 
Преступник разыскивается. 

Рубеса откланялась 
Незадолго до окончания срока полномо-
чий исполнительный директор и пред-
седатель правления совместного пред-
приятия стран Балтии «RB Rail» Байба 
Рубеса подала заявление об отстав-
ке. Она отметила, что действия пра-
вительств стран Балтии приводят к 
задержке реализации «Rail Baltica». 
Например, министр сообщения Улдис 
Аугулис (СЗК), по ее мнению, не смог 
принять решение об обеспечении госфи-
нансирования проекта. 

Представитель СЗК хранил 
кокаин 
Госполиция на 100 евро оштрафовала 
мэра Юрмалы Гатиса Труксниса за хра-
нение наркотических веществ. Шприц 
со следами кокаина был найден БПБК 
у представителя СЗК Г. Труксниса во 
время обыска в рамках уголовного про-
цесса по поводу возможного незакон-
ного финансирования партий «No sirds 
Latvijai» и СЗК. На шприце были обнару-
жены следы ДНК Г. Труксниса. 

Уголовное преследование 
в отношении депутата 
от СЗК Клявиньша 
Бюро по предотвращению и борьбе с 
коррупцией направило в прокуратуру 
материалы для уголовного преследо-
вания в отношении теперь уже сложив-
шего мандат депутата Сейма Аскольда 
Клявиньша (СЗК) за злоупотребление 
служебным положением в корыстных 
целях. Будучи депутатом, А. Клявиньш 
с 1 ноября 2016 года до мая этого года, 
задекларировав свое местожительство в 
Лиепае, получал пятикратную компенса-
цию транспортных расходов. 

Еще 2 млн евро на оборону 
В этом году сфере обороны могут выде-
лить еще около 2 млн евро, чтобы обе-
спечить финансирование в объеме 2% от 
ВВП. Этот вопрос оценивается с учетом 
более стремительного, чем прогнозиро-
валось при формировании госбюджета, 
роста ВВП. В этом году оборонный бюд-
жет страны составил 576,34 млн евро. 

Самоуправлений должно 
быть от 21 до 30
Оптимальное для Латвии число само-
управлений – между 21 и 30, считают 
политические силы «Новое Единство» и 
Национальное объединение. Слишком 
раздробленная сеть самоуправлений 
является одной из причин неудач в при-
влечении инвестиций, проблем в меди-
цине и образовании. Многие самоу-
правления не соответствуют критерию о 
наличии по меньшей мере 4000 жителей. 

Призывают разрешить 
привлекать гастарбайтеров 
в строительстве
Латвийское партнерство строительных 
подрядчиков призывает Министерство 
экономики дополнить список профессий, 
на работу в которых в Латвию могут быть 
приглашены иностранцы, простыми 
строительными профессиями и отдель-
ными профессиями квалифицирован-
ных рабочих и ремесленников. В Латвии 
нет свободных ресурсов рабочей силы. 
Особенно остро это ощущает строитель-
ная отрасль, так как в среднем из десяти 
вакансий семь – в строительстве. 

НОВОСТИ ЛАТВИИ

Этим летом Вентспилсское городское самоуправление второй раз вложило значительные средства, чтобы побудить юных вентспил-
чан – детей и молодежь работать в летние месяцы.  Возможность работать в рамках муниципальной программы занятости во время 
каникул использовал 331 юный житель, декларированный в Вентспилсе. Интерес к этому предложению за год драматически снизил-
ся. По данным Вентспилсской социальной службы, минувшим летом возможность использовали на 19% юных вентспилчан меньше, 
чем годом ранее. 

За год драматически сократилось число желающих 
использовать предлагаемую Вентспилсской думой 
возможность работать летом

K ак рассказала представитель 
Социальной службы Ольга Грике, 
в этом году всего в программе 
занятости участвовали 24 вент-
спилсских предприятия, напри-

мер, традиционно самое большое число рабо-
чих мест предложили ООО «Олимпийский 
центр «Вентспилс»», AО «Диана», а также 
ООО «Дага», ОООС «Вентспилсский ком-
бинат по благоустройству», Вентспилсский 
аэропорт, Вентспилсская больница и др. Дети 
и молодые люди имели возможность рабо-
тать официантами, горничными, кухонными 
работниками, подсобными рабочими, помощ-
никами продавцов, операторами по вводу 
данных, выполнять работу по уборке и благо-
устройству, а на торговых предприятиях – раз-
мещать товары на полках. Дети были заняты 
также в сельском хозяйстве – собирали ягоды 
и пололи. 

Однако в целом реализуемая самоуправ-
лением программа в этом году не достигла 
своих целей. Молодые люди объясняют этот 
факт тем, что они предпочли наслаждаться 
прекрасной летней погодой, а также не жела-
ли выполнять «черную работу», для которой 

сами предприятия или самоуправления не 
могут найти достаточное число работников. 

Вентспилсское самоуправление предла-
гает три ежегодные программы детской и 
юношеской занятости. Первая предусмотре-
на для детей 13-14 лет, финансируется из 
бюджета самоуправления и работодателя. 
Вентспилсское самоуправление выделило 
работодателям средства на оплату труда 
школьников в размере 100% от установлен-
ного в государстве минимального часового 
тарифа для подростков. Работодатель обе-
спечивал детям руководителя работ, который 
помогал школьникам освоить необходимые 
навыки, а также наблюдал за ними во время 
работы. Дети этой возрастной группы могут 
быть заняты до 20 часов в неделю. 

Программа для молодых людей от 15 до 
20 лет, которые учатся в общеобразователь-
ных, специальных или профессиональных 
учреждениях образования, финансирова-
лась из бюджета самоуправления и средств 
работодателя. Дума выделила работодате-
лям средства на оплату труда молодежи в 
размере 100% от установленной государ-
ством минимальной месячной зарплаты, или 

430 eвро. Занятость молодежи не должна 
была превышать семь часов в день и 35 
часов в неделю. Учащиеся школ, достигшие 
18 лет, имели право работать полный рабо-
чий день. В этой программе участвовало 162 
молодых человека, это на 38 меньше, чем в 
прошлом году. 

Третье направление – это софинансирова-
ние программы Госагентства занятости для 
молодежи 15-20 лет, получающей образова-
ние в общеобразовательных учреждениях 
и учреждениях специального и профессио-
нального образования. Финансирование – из 
средств госбюджета, кассы Вентспилсской 
думы и средств работодателя. Дума выдели-
ла работодателям средства на оплату труда 
молодежи в размере 50% от установленной 
в государстве минимальной месячной зар-
платы, или 215 евро. Софинансирование 
думы с 50-процентной поддержкой было 
обеспечено 121 вентспилчанину в возрасте 
15–20 лет. 

В рамках вышеназванных программ 
Вентспилсское городское самоуправление в 
этом году израсходовало 103 тыс. евро, рас-
сказала О. Грике. 

Каждое время года по-своему прекрасно, но лето, вероятнее всего, любимо большин-
ством из нас. К тому же, есть один очень важный нюанс: человек просыпается, когда 
уже светло, солнце встало, а отправляется на ночной отдых, когда еще сравнительно 
светло.  Когда же дни становятся все более короткими и наступает «темная часть» осени, 
вокруг все кажется таким серым. У многих это вызывает осеннюю депрессию и стресс. 
Как их избежать, а также уберечь от этих неприятных ощущений своих близких и детей, 
рассказывают эксперты. 

Как избежать осенней хандры 
и уберечь от нее детей

Б ольшинство людей полагают, 
будто знают, что такое стресс, и 
умеют с ним справляться. Однако 
в действительности это не так. 
Стресс – это ответная реакция 

организма на любую ситуацию – как радост-
ное, так и неприятное событие. Значит, стресс 
может как стимулировать, активизировать, 
побуждать к развитию и поиску новых путей, 
так и быть деструктивным, то есть иметь 
совершенно противоположный эффект. Как 
подчеркивает фармацевт «Euroaptieka» Иева 
Звагуле, слишком большой стресс, с которым 
человек не в состоянии справиться, быстро 
уменьшает способность концентрировать-
ся, вызывает страх, беспокойство, раздражи-
тельность и приводит к хроническим заболе-
ваниям – как физическим, так и психическим. 

САМЫЕ ЧАСТЫЕ ПРИЧИНЫ СТРЕССА
«Одна из основных причин стресса – пере-

напряжение. Стремление сделать несколь-
ко дел одновременно, к тому же, как можно 
лучше, –неотъемлемая часть наших будней. 
Работа и учеба, обязанности в семье, забо-
та о детях, общественная жизнь – все нужно 
успеть, поэтому очень важно умение плани-
ровать. Нужно позволить себе не выполнять 
все безукоризненно, поскольку стремление 
во что бы то ни стало сделать все наилуч-
шим образом лишь своими силами рано 
или поздно приводит к стрессу», – поясняет 
фармацевт. 

Еще одна причина стресса – несоответ-
ствие реальности желаниям человека, к тому 
же способность справляться с одним и тем 
же обстоятельством различается у разных 
людей. Для одного это не представляет ника-
ких трудностей, а другой впадает в панику и 
испытывает приступ стресса. «В жизни не 
все происходит так, как мы запланирова-
ли, и не всегда мы можем контролировать 
ситуацию. Это вызывает излишнюю тревогу. 
Больше всего людей беспокоит то, что им не 
хватает информации. Если ребенок вечером 
не приходит домой, у родителей начинается 
стресс, воображение рисует страшные кар-

тины, хотя ребенок, например, всего лишь 
гостит у соседей. То, что мы можем контро-
лировать, – семейные «правила внутреннего 
распорядка», которые мы обсуждаем с деть-
ми и договариваемся, как нужно действо-
вать, если где-то пришлось задержаться», – 
отметила И. Звагуле. 

Кроме того, и осенняя серость действу-
ет угнетающе, поэтому фармацевт советует 
употреблять витамин D. Важно также мак-
симально использовать дневной свет, а в 
выходные проводить время на солнце, пока 
это позволяют погодные условия. 

KАК УБЕРЕЧЬ ОТ СТРЕССА ДЕТЕЙ?
К сожалению, сегодня, когда такой стре-

мительный ритм жизни и все быстрее раз-
виваются технологии, стресс стал неотъем-
лемой частью жизни наших детей. Особенно 
напряженное время – это сентябрь, когда 
дети возвращаются за школьные парты. 
Как отмечает педиатр Детской клинической 
больницы Лиене Смане, осенний стресс – 
очень актуальная проблема среди детей. И 
главной причиной выступают не домашние 
задания или полученные оценки, а отноше-
ния с одноклассниками, друзьями и семь-
ей: «Сегодня особенно актуальной стала 
проблема издевательств в школе и интер-
нете. Именно учитель является тем челове-
ком, который зачастую первым замечает и 
сообщает родителям о возникшей проблеме. 
Важно и самим родителям обратить внима-
ние на этот вопрос, необходимо поддержи-
вать контакт с педагогами и посещать роди-
тельские собрания». 

Психотерапевт Андрис Веселовскис отме-
чает, что верно заложенные основы помо-
гают ребенку, а позднее и взрослому справ-
ляться со стрессом. «Механизмы преодоле-
ния стресса формируются у нас на основа-
нии нашего опыта – если опыт позитивен, то 
и стресс в будущем человек может преодо-
левать более успешно, а вот накопленный 
за годы негативный опыт зачастую трудно 
перебороть. Поэтому очень важно проблем-
ные ситуации решать уже в детстве. К сожа-

лению, сейчас выраженная тенденция игно-
рировать стресс и его последствия, пока они 
не проявляются в виде серьезных заболева-
ний, чего можно было бы избежать, если бы 
связанные со стрессом проблемы решались 
своевременно. Нужно понимать, что стресс 
– естественная реакция организма на пере-
мены. Его следует воспринимать как пробле-
му, требующую решения. Если она реше-
на успешно, то формируется механизм для 
преодоления стресса, что в будущем помо-
гает успешно выйти из следующей стрессо-
вой ситуации. К тому же, по мере взросле-
ния ребенка стрессовых ситуаций становит-
ся все больше», – отмечает А. Веселовскис. 

ЧТО СЛЕДУЕТ ЗАПОМНИТЬ 
РОДИТЕЛЯМ

Существует несколько основных принци-
пов, которые помогут родителям уменьшить 
влияние стресса на детей. Самое главное – 
родители должны сформировать семейную 
атмосферу, нужно стимулировать ребенка 
говорить, уделять внимание детям, напри-
мер, во время совместного прима пиши – 
завтрака и ужина, когда можно обсудить 
события минувшего дня. Родители сразу 
заметят, если у ребенка что-нибудь случи-
лось, он стал неразговорчивым, замкнутым. 
Второй существенный момент – совмест-
ная физическая активность. Это не только 
позволить ребенку лишний раз подвигаться, 
что благотворно сказывается на физическом 
здоровье, но и послужит прекрасным пово-
дом для общения с ним. Дети должны прово-
дить на свежем воздухе, по меньшей мере, 
60 минут в день, что позволяет существенно 
снизить стресс.  

И. Звагуле напоминает: «Главное – найти 
свой способ избавления от стресса. Для 
кого-то это будет физическая активность, 
которая способствует выделению эндорфи-
на, или гормона счастья, для другого – меди-
тация или длительная прогулка на свежем 
воздухе, успокаивающая музыка, общение 
с природой и животными. Ранняя осень пре-
красно подходит для того, чтобы проводить 
выходные на свежем воздухе – до тех пор, 
пока еще сравнительно тепло и стоят сол-
нечные деньки, красота природы порадует 
глаз и поможет прийти к внутреннему равно-
весию. Это позволит подготовиться к «темно-
му периоду», легче перенести зиму и с боль-
шей готовностью встретить весну». 



У Айегуна – дубль,  
ФК «Вентспилс»  
закрепился на втором месте 
Футболисты ФK «Вентспилс» успеш-
но продолжают погоню за лидерами 
и золотыми медалями в чемпиона-
те Латвии, у себя дома обыграв со 
счетом 2:0 ФK «Елгава» и одержав 
четвертую победу подряд. Оба гола 
забил нигериец Тосин Айегун, кото-
рый с 10 забитыми мячами делит 
4-е место в ранге лучших снайперов. 
Следующую игру вентспилчане про-
ведут 7 октября в гостях против ФК 
«Лиепая/Мого». В общем зачете пер-
вые «Рига FC» (50 очков), затем сле-
дуют ФК «Вентспилс» (49), RFS (46) и 
«Лиепая/Мого» (39).

Волейболисты начнут  
сезон на выезде 
Чемпионы Первой национальной 
лиги Латвии – ВК «Вентспилс» новый 
сезон начнут в субботу, 6 октября, 
с игры в гостях против команды 
«Екабпилс юниоры». Затем планиру-
ется одна встреча на выезде – игра 
состоится 13 октября в Озолниеки. 
Свою первую домашнюю игру вент-
спилчане проведут 20 октября, когда 
в Парвентском спортивном холле 
примут волейболистов РТУ. 

У «Вента–2002» дефицит  
в два очка 
Вентспилсский хоккейный клуб 
«Вента–2002» после пяти игр зани-
мает второе место в общем заче-
те Хоккейной лиги развития юнио-
ров. На счету вентспилчан 12 очков. 
На два очка больше у лидеров – 
даугавпилсского «Динабурга». В вос-
кресенье «Вента–2002» проведет в 
гостях игру с «Призмой», а 14 октя-
бря примет на своем льду «Земгале 
юниорс». 

У стрелка Яунспрогиса еще 
одно достижение 
В розыгрыше кубка Латвийского цен-
тра практической стрельбы две золо-
тые и одну серебряную медаль заво-
евал вентспилчанин, тренер отде-
ления стрельбы спортивной школы 
«Спарс» и инструктор по стрельбе 
Улдис Яунспрогис. 

У кикбоксеров – 17 медалей  
в турнире 
В турнире по кикбоксингу «Ventspils 
Open 2018» для детей и юношества 
хозяева соревнований – вентспилс-
ский клуб по кикбоксингу «Фаворитс» 
завоевали 17 медалей, 12 из кото-
рых – за первое место. Это позволи-
ло «Фавориту» занять убедительное 
первое место в командном зачете. 

КОРОТКО О СПОРТЕ

№. 38 (81)  5 октября 2018 года Актуально  /  5

Вентспилсское городское самоуправление для поднятия самосознания уже длитель-
ное время регулярно проводит так называемые телефонные опросы жителей, чтобы 
в очередной раз получить подтверждение того, что самоуправление заслужило высо-
кую оценку за проделанную работу со стороны патриотичных вентспилчан. Новейший 
опрос, который был проведен в сотрудничестве с центром исследования общественно-
го мнения SKDS, демонстрирует картину в розовых тонах: 88% среди опрошенных 600 
респондентов сказали, что положительно оценивают работу городского самоуправле-
ния, а 10% из них считают ее отличной. 

У довольных жизнью или, наоборот, абсо-
лютно в ней разочарованных обычно раз-
ная шкала ценностей и понимание того, что 
такое благосостояние. Чем ближе выборы, 
тем чаще мы слышим жалобы, что в стра-
не все плохо, жизнь катится вниз, денег 
нет, государством управляют воры и кор-
рупционеры, а в обществе лишь два слоя 
– богатые, к которым принадлежат послед-
ние, и бедные, которых большинство. Это 
утверждение неверно, так как в целом мы 
в Латвии живем не так уж и плохо. Да, хоте-
лось бы кошелек потолще и больше ощу-
щения беззаботности, но ведь и достигнув 
желаемого уровня, захочется большего… 
Однако если говорить об уровне жизни в 
Латвии, интересные результаты приведе-
ны в исследовании финансового инсти-
тута «Swedbank». Более половины опро-
шенных жителей Латвии, или 53%, при-
числяют себя к среднему классу, однако 
названные ими самими критерии домо-
хозяйств, относящихся к нему, редко кто 
может выполнить… 

Постоянные респонденты в опросе все еще 
поддерживают картину в розовых тонах

О прос как форма, особенно теле-
фонный, легко приспосабли-
вается к достижению конкрет-
ных целей – его результатами 
можно манипулировать, пригла-

сив резервных респондентов, чтобы можно 
было отбросить все лишнее. Можно сфор-
мулировать вопросы так, что, как ни крути, 
получается хорошо. И, наконец, когда гото-
вятся регулярные формы опросов, создается 
и телефонная книга – проверенные респон-
денты, которым регулярно звонят и задают 
практически одни и те же вопросы. Время 
от времени на такие опросы жалуются вент-
спилчане. В конце сентября, например, некий 
вентспилчанин негативно высказался в интер-
нет-форуме местной газеты, посоветовав, по 
крайней мере, изменить вопросы, так как все 
время твердят одно и то же, и нужно послушно 
кивать головой в знак согласия. Местные ком-
ментаторы форума быстро облили его жел-
чью, а запись очень скоро исчезла. 

В том, что в подобной телефонной книге – 
постоянные респонденты, сомнений нет, так 
как нужно держать высокую планку лояль-
ности. В этом, как и в прежние годы, сумма 
процентов с позитивной оценкой практиче-
ски неизменна – в пределах от 83% в марте 
этого года до 90%, 92% и даже 94% несколь-
ко лет назад. Этот год, очевидно, оказал-
ся одним из самых плохих, так как оцен-
ка ниже 90%, однако результат улучшился, 
если сравнивать с весной. В любом случае, 

если бы опрос жителей проводился, во-пер-
вых, анонимно, во-вторых – не по телефону, 
а при помощи анкет в печатной форме или 
посредством интернета, то результат был бы 
совсем иным. 

Никто не хочет умалять стараний руковод-
ства самоуправления и подчиненных ему 
учреждений и работников, направленных на 
улучшение жизни в городе. Речь идет лишь 
о том, каким образом преподносится якобы 
общественное мнение. Это же касается и 
публичной информации самоуправления об 
актуальных событиях в городе как на офи-
циальной странице думы в интернете, так 
и в местной газете, и на местном телевиде-
нии, с которыми у самоуправления заклю-
чены очень объемные в денежном выраже-
нии договоры. В связи с чем эти информа-
ционные каналы практически не освещают 
«плохих новостей», за исключением аварий, 
пожаров, краж, хулиганства, воровства из 
портовых терминалов и негативных тенден-
ций в Латвии, а также в экономике и мировой 
политической ситуации, где в качестве выда-
ющегося эксперта в сфере внешней поли-
тики выступает фактический руководитель 
местного самоуправления. 

С учетом того, что публикуются и показы-
ваются только позитивные новости о работе 
самоуправления и муниципальных учрежде-
ний, в обществе культивируется созданный 
искусственно миф о городе с завтрашним 
днем. Не станем отрицать, на жизнь нужно 

смотреть с оптимизмом, ставить перед собой 
цели! Однако создаваемое таким образом 
информационное пространство «у нас все 
как в сказке, а там – все в упадке!» приводит к 
сомнительно высоким показателям в опросах 
жителей – в стиле коммунистического соци-
ализма. Поэтому не приходится удивлять-
ся зафиксированным в опросах результатам, 
касающимся ответа на вопрос о трех фак-
тах, когда работа самоуправления не была 
успешной. Люди или действительно полага-
ют, что «неуспешной работы нет», как сказа-
но в опубликованном городском маркетинго-
вом отчете, или часть просто из соображений 
безопасности выбирает именно такой ответ. 
Плохую работу не могли назвать или счита-
ли, что таковой просто нет, 67% опрошенных. 

Что демонстрируют общие результаты 
опроса? Во главе топа работы думы, которую 
оценили позитивно, – благоустройство дет-
ских садов и школ, поддержка образования, 
в том числе, строительство новой музыкаль-
ной школы и концертного зала (21%), приве-
дение в порядок и ремонт улиц (17%), модер-
низация детского городка (17%), поддержа-
ние порядка в городе (17%) и благоустрой-
ство города в целом (15%). Велодорожки 
оценили 11% респондентов, а то, что в горо-
де проходит сравнительно много различных 
развлекательных мероприятий, подчеркнули 
10%. Конечно, в опросе упомянут и козырь 
самоуправления в этом году, влияющий на 
общественную мысль, – экология. Город, 
в котором происходит перевалка тяжелых 
химических продуктов со времен оккупации, 
и ничего с тех пор особенно не изменилось, 
не считая более дружественных окружаю-
щей среде технологий, оборудования и про-
цессов, вдруг стали отравлять отдельные 
предприятия, с которыми самоуправление и 
его руководитель в одном лице длительное 
время конфликтуют. 

Причисляете ли вы себя к среднему классу,  
и есть ли таковой в Вентспилсе?

С огласно результатам исследо-
вания, в Латвии относят себя к 
среднему классу главным обра-
зом жители в возрасте до 45 лет, 
высшим образованием и средне 

высокими или высокими доходами. Намного 
реже к таковым себя причисляют сениоры, 
жители с основным образованием, а также 
со средне низкими или низкими доходами. 
В свою очередь, нет различий в оценке бла-
госостояния между жителями краев страны. 
Несмотря на то что больше половины опро-
шенных считают себя средним классом, оце-
нивая положение в стране в целом, боль-
шинство жителей, или 60%, отмечают, что в 
Латвии средний класс – это не более 30% 
домашних хозяйств.

По мнению жителей страны, домашнее 
хозяйство можно причислить к среднему 
классу, если ежемесячный доход на одно-
го члена семьи составляет как минимум 

810 eвро, а богатым его можно считать, 
если доход на каждого члена семьи пре-
вышает 2600 евро. Согласно результатам 
исследования, доходы, которые, по мнению 
опрошенных, позволяют причислить домаш-
нее хозяйство к среднему классу, имеются 
лишь у неполных 29% тех жителей, кото-
рые считают себя представителями сред-
него класса. 

Своя недвижимость, стабильный доход, 
который позволяет без труда вносить еже-
месячные обязательные платежи, и возмож-
ность раз в год отправиться на семь дней на 
отдых за границу – главные показатели, кото-
рые, по мнению латвийцев, позволяют при-
числить семью к среднему классу. Если отне-
сти все перечисленные критерии к самим 
опрошенным, то им соответствуют лишь 10% 
респондентов. 

Для того чтобы отнести себя к среднему 
классу, большей части жителей Латвии не 
хватает возможности отправляться в загра-
ничные путешествия и без труда вносить 
ежемесячные обязательные платежи. Лишь 
четвертая часть респондентов признает, что 
ежегодно может позволить себе отправить-
ся, по крайней мере, в одно зарубежное 
путешествие, а все необходимые платежи 

ежемесячно без труда вносит лишь третья 
часть опрошенных. Только половина жите-
лей, имеющих высокие доходы, отмечает, 
что бремя ежемесячных платежей не явля-
ется для них тяжелым. Это свидетельству-
ет о том, что один лишь размер доходов не 
позволяет причислить домашнее хозяйство 
к среднему классу – с их ростом появляется 
желание увеличить и расходы. 

Во время проведения исследования обо-
значилась и положительная тенденция: если 
заменить критерий, касающийся путеше-
ствий, на имеющиеся в распоряжении жите-
лей накопления, то удельный вес домо-
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хозяйств, которые можно считать средним 
классом, возрастает до 35%. Это говорит о 
том, что латвийцы осторожны в своих тра-
тах и предпочитают создавать финансовые 
резервы, а не тратить на путешествия, похо-
ды в ресторан или культурно-развлекатель-
ные мероприятия. 

Таково резюме. Есть пища для размышле-
ний и в отношении себя, не так ли? Считаете 
ли вы, вентспилчане, себя средним клас-
сом? Напишите нам и поделитесь своим 
мнением. Пишите нам на почту: redakcija@
ventspilnieks.lv! Вашу точку зрения мы опу-
бликуем на страницах нашей газеты. 
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

Уже завтра большая часть жителей нашей страны отправится на 
избирательные участки, чтобы сделать выбор, который в тече-
ние дальнейших четырёх лет будет влиять на жизнь всех жителей 
Латвии. Бесспорно, в этом году предвыборная борьба между 16 
зарегистрированными на выборах партиями была особенно без-
жалостной.  Да, и грязная, чёрная и даже циничная, без соблюде-
ния каких-либо моральных и этических норм. Однако есть, конеч-
но, и другая сторона – именно в этом году впервые, с возмож-
ностью по-настоящему использовать дигитальные масс-медиа 
и средства массовой информации Интернета, у потенциального 
избирателя была возможность получить огромный поток инфор-
мации о каждом из кандидатов, о каждом заявленном на выборах 
партийном списке.  

Латвия выбирает! Прочитав «во-первых», следует и «во-вторых». Будьте осторожными 
со ставшим уже фольклорным выражением «как можно не обещать!». 
Так называемые политические силы в известной степени используют 
этот приём, чтобы «поймать на крючок» доверчивые голоса «рыбок». 
Ну не может быть, что пенсии увеличатся в три раза и уже через год 
каждая самая маленькая автодорога будет такого качества, как автоба-
ны в Германии. Деньги на деревьях не растут даже в государстве, их 
нужно заработать. Также нужно было бы очень тщательно продумать, 
доверять ли бразды правления политикам, которые на любой серьёз-
ный вопрос «что и как вы будете делать?» отвечают заезженной фра-
зой – «те старые всё испортили, но мы знаем, что пенсии нужно увели-
чить, но о том, как это сделать, мы будем думать завтра». 

В-третьих, ведь вы же не захотите, чтобы в кабинете зубного врача 
зубы вам лечил, например, чемпион мира по акробатике или лидер 
поп-группы мальчиков. Насколько хорошо его не научили бы говорить о 
последних достижениях в области стоматологии.  Да, он известен, воз-
можно, он умеет делать трёхкратное сальто с места. Но поэтому ведь 
нельзя доверять конкретной «звезде» в своей сфере лечение кариеса 
ваших передних зубов. 

В-четвёртых, есть политические силы, программа которых основыва-
ется на лозунге «все они воруют!». То есть, если в любой дискуссии по 
вопросам образования, здравоохранения или по любым другим серьёз-
ным вопросам вместо своих предложений следует описание того, что 
неправильно сделали другие, то стоит подумать –  что будет делать, и 
самое главное, что будет делать самый Большой Критик?  Но, может 
быть, вообще ничего не будет делать, потому что, к примеру, от том, 
как обеспечить финансирование для ремонта дорог, у самого кандида-
та нет ни малейшего представления.  Если не считать, конечно, общих 
утверждений, что вообще «дороги ремонтировать нужно». Но это мы и 
сами знаем, не так ли?  

И, наконец, “Ventspilnieks.lv” убеждена, что эти выборы очень реша-
ющие. С любой точки зрения. Поэтому идти голосовать нужно обяза-
тельно. Сделайте свой выбор обдуманно, следуйте аргументам, а не 
принципу «нравится –  не нравится». Потому что избранный депутат 
или назначенный депутатами министр не должен быть вашим другом.  
Он должен быть профессионалом, должен хотеть и уметь работать, 
должен быть человеком, который может не только принимать реше-
ния, но и объяснить их обоснованность нам всем.  И тогда вы навер-
няка не ошибётесь. 

P.S. Между прочим, не совсем так, что все они одинаковые. Что все 
обещают одно и то же.  Что не за кого голосовать. Если даже почитать 
те документы, которые называют “короткими программами партий», то 
там можно найти интересные и отличительные вещи. Поэтому не сле-
дуйте за крупноформатными лицами на краю каждой большой дороги и 
на каждом вентспилсском перекрёстке. Руководствуйтесь делами! 

До встречи завтра на избирательных участках,
искренне ваша – “Ventspilnieks.lv”

Приближается зима
Городское руководство обсуждает рожде-
ственское оформление города. Возможно, 
в этом году елка на Ратушной площади 
будет выглядеть иначе. Новый празднич-
ный декор будет установлен и на площади 
Яунпилсетас. 

Начались занятия
В Дигитальном центре начались первые в 
этом сезоне занятия кружков технологий. 
Самый большой интерес они вызвали у 
учащихся 1–6 классов, а также у студентов 
техникума. 

Выставка восковых фигур
В замке до 30 октября проходит выстав-
ка восковых фигур. Помимо фигур Эркюля 
Пуаро и Геродота, дети могут увидеть вопло-
щенные в воске образы персонажей анима-
ционных фильмов. 

Повалены деревья
Сильный ветер, скорость которого достигала 
29 м/сек., повалил в городе около 30 деревь-
ев. Одно из них упало на здание обувной 
мастерской на ул. Кулдигас, 32. Повалено 
много дорожных знаков. 

Подозрительный автомобиль
В волости Анцес задержан мужчина, кото-
рый управлял автомашиной «Mazda». 
Номер автомобиля соответствовал друго-
му транспортному средству, а VIN-код был 
спилен. 

Собирают доказательства
Комиссия Государственной Службы охраны 
окружающей среды обследовала террито-
рию природного заповедника «Ances meži 
un purvi», чтобы подсчитать нанесенный 
заповеднику ущерб. Во время нелегальных 
гонок внедорожников был нанесен вред био-
топам, общая площадь которых составила 
около 16 га. 

Минувший сезон не хуже прежних
Центр туристической информации в 
Приморском кемпинге организовал встречу 
с представителями туристической отрасли. 
Оценивая прошедший сезон, часть специ-
алистов признали, что он был таким же, 
как прежний, а часть отметила, что он был 
менее успешным. 

Консультационный кабинет 
для диабетиков
В Северокурземской региональной боль-
нице открыт кабинет для обучения пациен-
тов, страдающих диабетом. Сами пациенты 
или их родственники смогут здесь получить 
консультации относительно самоконтроля, 
правильного использования медикаментов 
и т. д. 

«Zelta zirgs» – для детей 
В воскресенье бродячий цирк приглашает 
маленьких вентспилчан в Детский городок и 
детский парк «Фантазия» на встречу с твор-
чеством Райниса – игровое представление 
«Zelta zirgs». 

Оставил доказательства
На перекрестке проспекта Лиелайс и улицы 
Бривибас произошло столкновение двух лег-
ковых автомашин. Виновник аварии скрылся 
с места происшествия, оставив на месте 
происшествия бампер от машины с номер-
ным знаком. 

Поликлиника будет 
модернизирована
Планируется модернизировать Парвентскую 
поликлинику. Будут отремонтированы поме-
щения, заменена мебель и медицинское обо-
рудование на более новое и современное. 

Горели отходы
Пожару возле Мауру цельш, где горели отхо-
ды на площади 150 квадратных метров, был 
присвоен статус пожара повышенной опас-
ности. Вентспилсские, пилтенские и кул-
дигские пожарные боролись с огнем около 
девяти часов.

Н есомненно, было бы гораздо легче, если бы в выборах, как 
в советские годы, участвовала одна партия.  Ну ладно – 
две или три, как в одной другой соседней стране. Но шест-
надцать! Это делает выбор достаточно сложным.  Если 
отбросим каких пять-шесть совсем уж маргинальных, или 

говоря дипломатическим языком, очень своеобразных партийных спи-
сков, то всё же ещё остаётся по меньшей мере десять таких, по пово-
ду которых во всяком случае стоит взвесить возможность голосовать.   
Каждое уважающее себя средство массовой информации, каждый 
наблюдатель за политическими процессами, кухонный эксперт и само-
объявленный гуру политологии уже высказали своё мнение, как, поче-
му и на основании каких аргументов нужно сделать выбор.   Газета 
“Ventspilnieks.lv” тоже не может оставаться в стороне.  Поэтому пред-
лагаем и свою версию, как правильно выбрать тот правильный бюлле-
тень, как положить его в избирательный конверт и опустить его в урну 
для голосования.

Во-первых, не слушайте слова, а оценивайте дела. Даже те партии, 
которые в последние четыре года не были у власти, никак не могут 
оправдываться тем фактом, что мы же, знаете ли, не были, поэтому и 
не могли.  В большинстве своём обещания таких партий базируются на 
одном известном им лозунге: выберите нас так, чтобы было большин-
ство, и тогда уж точно мы будем делать. Здесь стоит вспомнить, что 
повлиять на процессы в нашем государстве можно и в том случае, если 
партия, организация или группа граждан не представлены в правитель-
стве хотя бы 10 министрами.  Примеры далеко искать не надо: хотя бы 
общественные организации, которые борются за те или иные важные 
для них и общества вещи. Можно соглашаться или не соглашаться с 
решением выдвинутой такими организациями проблемы, но повлиять 
на принятие решения можно. Хотя бы запрет на использование диких 
животных в цирке. Своей активностью и убежденностью защитники 
этой идеи своего добились. Значит, возможности есть.  

Самый низкий уровень зарегистрирован-
ной безработицы по-прежнему наблюдает-
ся в Риге, где он составляет 3,1%, а также в 
Валмиере (3,2%) и в Елгаве (3,2%). С 3,6% 
за ними следует Юрмала. За Вентспилсом 
следует Екабпилс (4,9%), Лиепая (6,0%), 
Даугавпилс (6,7%) и Резекне (8,9%).

Согласно данным Вентспилсского фили-

Безработица в Вентспилсе снова растёт
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ала ГАЗ, в местном представительстве на 
этой неделе было зарегистрировано 264 
актуальных вакансий. Как уже неоднократно 
поясняла «Ventspilnieks.lv», численно наибо-
лее востребованные рабочие места есть в 
профессиях, где работу не может выполнять 
любой человек и, следовательно, чтобы сни-
зить ряды безработных и заполнить места, 
где не хватает рабочих рук, нужны спец-
ифические знания, опыт и образование. 

По-прежнему требуются 40 монтажников 
строительных конструкций, 35 газосварщи-
ков, 15 механиков, 14 операторов металло-
обрабатывающего оборудования, 11 автово-
дителей, а также по 10 инженеров-строите-
лей, монтажников строительных конструк-
ций, операторов металлообрабатывающих 
станков и официантов. Вместе это состав-
ляет гораздо больше половины, или 155 
вакансий. 

выборы в 13-й Сейм», – подчеркивает А. 
Ландманис. Депутаты считают, что наруше-
на и статья 19-я закона «О самоуправлени-
ях», согласно которой первое после муници-
пальных выборов заседание думы открыва-
ет председатель избирательной комиссии, и 
после избрания председателя самоуправле-
ния ею продолжает руководить председатель 
самоуправления, а также статья 25-я, опреде-
ляющая, что заместители председателя могут 
руководить работой думы только в отсут-
ствие председателя. «В Вентспилсе заседа-
ние после избрания председателя не было 
закрыто. Соответствующий протокол думы 
подписали только председатель избиратель-

Из-за нарушений при создании избирательной комиссии  
в Вентспилсе можно оспорить результаты выборов в Сейм

ной комиссии и протоколист. Подчеркиваю, 
что заседание запрещено закрывать пред-
седателю избирательной комиссии, так как, 
по закону, его функции заканчиваются после 
избрания руководителя самоуправления. 
Следует отметить также, что в Вентспилсе 
вопреки закону в присутствии председате-
ля самоуправления работой думы формаль-
но руководят его заместители. Таким обра-
зом нарушается не только 25-я статья закона 
«О самоуправлениях», но и установленные в 
отношении А. Лембергса правовые ограниче-
ния», – отметил А. Ландманис. 

Депутаты считают, что такая ситуация 
могла сложиться вследствие халатности 
должностных лиц или даже злонамеренных 
действий. «Ответственным должностным 
лицам известно, что в отношении Айварса 

Лембергса уже более десяти лет действу-
ет мера пресечения – запрет на выполне-
ние должностных обязанностей председателя 
Вентспилсской городской думы и Управления 
Вентспилсского свободного порта, но, несмо-
тря на это, Айварс Лембергс уже четвер-
тый созыв занимает должность председа-
теля и Вентспилсской думы, и Управления 
Вентспилсского свободного порта, делая 
таким образом невозможным применение 
нескольких законов ЛР. А именно, они созна-
тельно нарушаются, что является престу-
плением, и эти противоправные действия 
допускают ответственные должностные лица, 
в том числе Кабинет министров, правоох-
ранительные органы, а также Центральная 
избирательная комиссия», – подчеркивает 
Ландманис. 

У благотворительной организации – общества «Ventspils uzplaukumam» («Для процвета-
ния Вентспилса») несколько направлений деятельности, и каждое из них направлено на 
то, чтобы Вентспилс был действительно городом, в котором люди могут чувствовать 
уверенность в завтрашнем дне. «Ventspilnieks.lv» проинформирует о работе, проделан-
ной в обществе за последнее время. 

Новости общества «Ventspils uzplaukumam»

• Уже традиционной стала акция 
«Школьная сумка», цель которой – поддер-
жать маленьких вентспилчан в их подготовке к 
школе. В этом году в рамках акции материаль-
ную поддержку на приобретение учебных при-
надлежностей получили 45 детей.

• В «Доме Марты» 14 сентября прошло 
очередное мероприятие «Пауза» для семей, 

которые воспитывают детей с особыми 
потребностями. Этим семьям предоставляет-
ся возможность отдохнуть от тяжелых будней. 

• В Вентспилсском обществе слепых 29 
сентября была организована толока, во время 
которой были проведены работы по уборке 
двора. Чердак общества очистить от ненужных 
вещей помогали студенты Вентспилсской выс-

шей школы. Спасибо всем участникам толоки! 
• В июле благодаря финансовой поддерж-

ке общества «Ventspils uzplaukumam» были 
собраны продуктовые пакеты для 15 вент-
спилсских одиноких пенсионеров. Kак стало 
известно «Ventspilnieks.lv», подобную акцию 
планируется провести вновь в ближайшее 
время.  

Общество «Ventspils uzplaukumam» поддер-
живает ряд коммерческих обществ, работаю-
щих в порту, в том числе, AО «Ventbunkers», 
AО «Baltijas ekspresis», ООО «Noord Natie 
Ventspils Terminals», AО «Unifreight Logistics» 
и др. 
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За последние 17 лет Вентспилс 
потерял почти четвертую часть 
своих жителей. В новой редакции 
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сохранить численность населения на 
имеющемся уровне

Актуально  /  3

 Окончание. Начало на 1 стр.

УВЕЛИЧИТЬ РОЖДАЕМОСТЬ,  
УДЕРЖАТЬ УЕЗЖАЮЩИХ 

Многие пункты подверглись существенным изменениям. 
Главной задачей Вентспилсского городского самоуправления 
в программе развития города 2014–2020 гг. до сего момента 
было увеличение численности населения. Уже тогда многие 
осознавали, что такая вероятность может лишь приснить-
ся, так как, во-первых, демографическая ситуация во всей 
стране печальна – смертность все еще превышает рождае-
мость; во-вторых, Вентспилс менее конкурентоспособен по 
нескольким причинам: безнравственная политическая среда, 
которая наводит тень на честную, свободную для предпри-
нимательской деятельности среду, а также факт, что людей 
в городе становится все меньше, а возможности работы 
и разнообразие профессий расширяются очень минималь-
но. «Ventspilnieks.lv» уже писала, что за последние 17 лет 
Вентспилс утратил почти 11 000 декларированных жителей 
(сколько еще тех, кто остается декларированным в городе, а 
физически живет и работает в других местах). Значит, за этот 
период город потерял почти четвертую часть своих жителей. 
За последние 12 лет количество жителей в Вентспилсе сокра-
тилось на семь тысяч, и это огромная цифра для небольшого 
города. В прошлом году численность населения сократилась 
еще на 1,4%, и по темпу сокращения населения город оказал-
ся на втором месте среди городов республиканского значения. 
В качестве главной в новой редакции плана развития выдви-
нута цель сохранить численность населения в Вентспилсе на 
имеющемся уровне. Обоснование – сложившаяся неблаго-
приятная демографическая ситуация. В какой-то момент это 
стремительное сокращение станет замедляться, так как боль-
ше некому будет уезжать. 

Оставим статистику последних десятилетий, проблему все 
осознают, и самоуправление старается думать, как улучшить 
ситуацию. Прекрасно, что самоуправление в качестве приори-
тета ставит более высокие цели для улучшения демографи-
ческой ситуации. Если до этого было определено, что в 2020 
году число новорожденных должно достигнуть более чем 9,0 
на 1000 жителей, то же самое относилось и к 2030 году, то 
теперь для обоих периодов эта цифра увеличена до 9,4. В 
прежнем плане сальдо миграции допускалось в -400 чело-
век в год как в 2020-м, так и в 2030 году, однако сейчас стоит 
задача удержать его «по нулям». Однако как этого добиться и 
как мотивировать молодое поколение после окончания учебы 
вернуться в родные края, ясности нет. 

ВНОВЬ АКТУАЛИЗИРУЕТСЯ ВОПРОС  
О ВОССТАНОВЛЕНИИ ПАССАЖИРСКОЙ ЛИНИИ 

Отброшен и план о развитии Вентспилсского аэропорта, 
для чего ранее планировался особый проект. Очевидно, что 
самолеты «airBaltic» в Вентспилс вряд ли когда-нибудь будут 
летать (конечно, и такую возможность нельзя исключать, кто 
знает!). Согласно актуализированному документу, эта идея 
заменена на простое содержание летного поля и попытку 
обеспечить доступность чартерных рейсов. К сожалению, то, 
что план развития аэропорта был отложен в сторону, стоило 
Вентспилсу известной части его роста как регионального цен-
тра. Это же касается и пассажирских перевозок по железной 
дороге. Однако и в этом вопросе появились новые веяния. 
Восстановление пассажирского сообщения по железной доро-
ге включено в документ в качестве одной из немногих новых 
задач и целей. Однако вспомним, что ранее самоуправление 
резко выступало против существования пассажирской линии 
между Вентспилсом и Ригой, так как местной власти было 
важнее максимально привлечь пассажиров к услугам щедро 
дотируемого думой предприятия «Ventspils reiss». Теперь в 
новый план развития города включен амбициозный пункт, в 
котором сформулирована задача способствовать развитию 
железнодорожной линии: «Сотрудничать с АО «Pasažieru 
vilciens» в исследовании возможности создать современное, 
быстрое и удобное пассажирское железнодорожное сообще-
ние с Ригой и аэропортом “Рига”». Это будет способствовать 
доступности города, сказано в документе. 

В КОНТЕКСТЕ ПОРТА ЛИШЬ ИНДУСТРИАЛЬНЫЕ  
ВОПРОСЫ 

Что касается порта, то ничего, помимо индустриальных 
вопросов, в новый документ не включено. Нет ни слова о пас-
сажирских перевозках именно на судах – дальнейшее раз-
витие паромных линий (как пассажирские, так и грузовые 
паромы) и возможное открытие новых линий (уже более года 
мусолится вопрос о возобновлении паромной линии между 
Вентспилсом и островом Сааремаа, что, возможно, в следу-
ющем году реализуется благодаря только лишь неослабева-
ющему интересу со стороны эстонцев), расширение сегмента 
круизных судов, с которым в последние два года активно рабо-
тает предприятие, находящееся на территории порта, – ООО 
«Noord Natie Ventspils Terminals», которое минувшим летом 
привезло в город три больших судна и 1200 пассажиров. 

Что касается территории порта, то немного скорректиро-
вана формулировка планов развития и отмечено, что необ-
ходимо обеспечить «развитие подъездных путей к термина-

План развития Вентспилса в новой редакции. 
Каким дума видит будущее города?

лам, находящимся на территории Вентспилсского свободного 
порта, и индустриальным зонам», а также «перестройка и вос-
становление гидротехнических сооружений Вентспилсского 
свободного порта». Из плана вычеркнута цель, касающа-
яся электрификации причалов Вентспилсского свободного 
порта, так как для этого в данный момент нет экономических 
оснований. 

НЕКОТОРЫЕ АМБИЦИОЗНЫЕ ПЛАНЫ ОТОШЛИ  
В СТОРОНУ, НЕКОТОРЫЕ – ВОЗНИКЛИ.  
КАК БУДУТ СПОСОБСТВОВАТЬ НАСЕЛЕННОСТИ  
СТАРОГО ГОРОДА 

В Вентспилсе начали работу и ведутся переговоры о вхож-
дении таких новых предприятий, сфера деятельности которых 
отличается от тех отраслей, которые традиционно представ-
лены в городе. Это означает, что работников для этих пред-
приятий нужно привлекать из-за пределов Вентспилса. Таким 
предприятиям необходима поддержка самоуправления для 
привлечения квалифицированных сотрудников, и эта задача 
обозначается как новая цель в плане развития города. 

Самоуправление обещает обеспечить поддержку в обеспе-
чении жилыми помещениями специалистов предприятий при-
оритетных отраслей коммуникационных технологий и обраба-
тывающей промышленности. 

Дополнением является задача сформировать Старый город 
как городской общественный центр, чтобы способствовать его 
большей населенности и увеличению общественных функ-
ций в этом районе. Планируется также способствовать соз-
данию современного жилого фонда, поддержать перестройку 
или строительство многоквартирных жилых домов бюджетно-
го класса, приглашенным специалистам предлагать возмож-
ность арендовать муниципальный жилой фонд. Неизвестно, 
как у думы шли дела в последний год с приобретением у 
жителей Вентспилса больших (четырехкомнатных) квартир. В 
свое время дума даже публиковала объявления, что покупает 
такие квартиры. Непонятно, почему именно квартиры с подоб-
ной площадью. То, что в распоряжении думы практически нет 
никакого жилого фонда, не новость. Частично на думе лежит 
ответственность за то, сколько квартир и домов за послед-
нее десятилетие выкупили литовские граждане, которые 
затем в основном сдавали летом жилье на короткий период 
своим землякам и не только. В период с мая до конца авгу-
ста появляется множество подобных объявлений. Строить 
новые жилые здания на деньги самоуправления? Это слиш-
ком дорого обойдется маленькому Вентспилсу, хотя, с другой 
стороны, если уж городу так нужны огромные, дорогие про-
екты (концертный зал, центр инноваций и т. д.), то ему стои-
ло бы строить и многоквартирные дома. Решение? Строить 
в Вентспилсе самим или приглашать для этого предприятия 
– будут и дома, принадлежащие муниципалитету, и возмож-
ность экспортировать за границу, ведь ворота в Скандинавию 
здесь же, в городе. 

В последнее время поутихли разговоры о строительстве 
грандиозного центра SPA и реабилитации, а также многоэтаж-
ной гостиницы – в новой редакции это изменено на поддерж-
ку «курортно-оздоровительных учреждений, создания центра 
SPA и связанной с ним инфраструктуры». В будущем плани-

руется также развитие кафе и обеспечение их доступности на 
пляже, что должно способствовать развитию туристической 
инфраструктуры и обеспечить «привлекательность пляжа», 
говорится в документе. Еще недавно движение в эту сторону 
называлось недопустимым. С одной стороны, можно согла-
ситься: в Вентспилсе – пляж Голубого флага; но чем больше 
людей будут посещать пляжные кафе, тем больше в песке 
будет окурков. Это большая проблема во многих местах – осо-
бенно в Юрмале, где много пляжных кафе и баров. 

ОБРАЗОВАНИЕ. БОЛЬШИЕ ЦЕЛИ ПРИБЛИЗИЛИСЬ  
К РЕАЛЬНОСТИ 

Существенный раздел – образование. В 2013 году 1277 вос-
питанников образовательных учреждений приняли участие в 
мероприятиях для одаренных детей. До 2020 года планиру-
ется эту цифру увеличить более чем в два раза – по мень-
шей мере, до 2600. Раздел об образовании дополнен новым 
пунктом о комплектации групп в дошкольных образователь-
ных учреждениях, при которой соблюдается наполняемость 
групп согласно возрасту детей, а открытие новых групп – в 
соответствии со спросом на услуги учреждений дошкольного 
образования. 

Самоуправление стало также более приземленным в отно-
шении числа студентов Вентспилсского техникума. Если ранее 
было установлено, что в 2020 году в техникуме будут обучать-
ся более 1000 молодых людей, то сейчас эта цифра сокра-
тилась до 850. Разница большая – 150 человек. Количество 
учащихся уточнено в соответствии со стратегией деятельно-
сти техникума, сказано в документе. Неясно, почему так суще-
ственно изменилась концепция роста учебного заведения. 
Число жителей, которые получили профессиональную ква-
лификацию путем признания неформальных навыков, в 2020 
году должно быть уже не более пяти, а более ста человек. 

ВЫТРЕЗВИТЕЛЯ НЕ БУДЕТ; Э-БИЛЕТЫ  
И САМОМОНИТОРИНГ – БУДУТ 

Ранее существовал план создать в городе вытрезвитель, 
однако в новой редакции предполагается вычеркнуть его из 
документа. В качестве аргумента говорится, что «это не явля-
ется обязанностью самоуправления, и муниципалитет не 
имеет на это финансирования». 

В секторе общественного транспорта в качестве задачи 
выдвинуто введение к 2020 году э-билетов на рейсах обще-
ства капитала «Ventspils reiss», которое щедро дотируется 
самоуправлением. Планируется сделать услуги более про-
зрачными и удобными, учитывая уменьшение спроса на 
услуги общественного транспорта, а также использование 
услуг; планируется регулярно опрашивать вентспилчан об 
изменяющихся потребностях в использовании общественно-
го транспорта. 

Документ дополнен пунктом, который предполагает спо-
собствовать созданию на предприятиях, деятельность кото-
рых связана с загрязнением окружающей среды, систе-
мы самомониторинга, продолжая вносить предложения в 
Государственную службу охраны окружающей среды. В свою 
очередь, развитие Вентспилсского городского водохозяйства 
предполагает проводить информирование общественности 
о качестве и использовании питьевой воды, способствуя под-
ключению новых пользователей к централизованным сетям 
подачи воды и канализации, где обеспечена их доступность, 
не увеличивать потери воды и уровень инфильтрации сточ-
ных вод, рационально использовать сточные воды в сельском 
хозяйстве. 

Мы перечислили лишь наиболее значимые пункты. Теперь 
будем ждать, когда будут обобщены все полученные предло-
жения и возражения. К 19 октября должен быть подготовлен 
отчет. Предложения будут оцениваться с точки зрения их соот-
ветствия действующим нормативным актам и условиям со 
стороны институций, отметили в думе. 



Средний слой  
в Вентспилсе.  
А есть такой?
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Разливные 
французские духи. 
Бурные девяностые

Дети не хотят 
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чёрных работах
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Долгая дорога 
назад к жизни
Идёт дождь. Малень-
кая хрупкая женщина, 
одетая во всё серое, 
сложившаяся как кар-
манный нож, сметает 
сильно прилипшие к 
асфальту берёзовые ли-
стья возле дверей ООО 
“Dziedinātava” на улице 
Талсу.  Наверное, двор-
ник.  Она опирается на 
палку метлы, пытаясь 
дать отдохнуть больной 
спине, и смотрит, как 
через ворота, толкае-
мая сильной мужской 
рукой, вкатывается 
инвалидная коляска.   

Новые цели плана: удержать численность населения, способствовать улучшению демографии, 
поезд в Ригу, привлекать специалистов извне, развивать жилой фонд.

УЗНАВАЕМЫЙ 
С ТРУДОМ 

«Я уже много лет наблю-
даю за тем, как этого парня 
возят на процедуры, и 
кажется, что ему становит-
ся всё лучше и лучше. Он 
уже многое – почти всё! – 
начал понимать.  Мне, смо-
трите, больше восьмидеся-
ти, спину больше не рас-
прямить, а он ещё выглядит 
молодым, может восстано-
виться», говорящая на рус-
ском языке дворник добро-
желательным взглядом про-
вожает инвалидную коля-
ску, которая катится в сторо-
ну автобусной остановки, и 
продолжает сметать в кучу 
опавшие листья. И столько 
в её голосе материнского 
сочувствия и общечелове-
ческой надежды, хотя сидя-
щий в инвалидной коляске 
мужчина женщине скорее 
всего абсолютно чужой. 

Да и откуда ей его знать 
– другая национальность, 
другое поколение, жизнен-
ные пути даже случайно не 
пересекались. Но многие 

люди среднего возраста и 
младше в этом часто слы-
шанном раньше музыканте 
и виденном на экранах ТВ 
и на фотографиях человеке 
скорее всего с трудом узна-
ют своего кумира Роланда 
Удриса, среди друзей звав-
шегося Удритисом, который 
вот уже третий год пытает-
ся поправиться после тяжё-
лого дорожно-транспортно-
го происшествия в Риге, где 
его на улице сбила маши-
на. Он пытается вернуться 
к жизни с помощью близких, 
друзей и других хороших 
людей. Сам о себе он пока 
позаботиться не может, так 
как почти полностью поте-
рял не только двигатель-
ные, но и речевые спо-
собности и с трудом ори-
ентируется в окружающей 
реальности.     

СИЛЬНЫЕ РУКИ 
«Но здоровье Роланда, 

по сравнению с начальным 
состоянием три года назад, 

План развития Вентспилса в новой редакции. 
Каким дума видит будущее города?

 Окончание на 3 стр.

Депутаты Вентспилсской городской думы Гиртс 
Валдис Кристовскис, Даце Корна, Айвис Ландманис и 
Иварс Ландманис обратились с заявлением к предсе-
дателю Центральной избирательной комиссии Арнису 
Цимдарсу, отметив, что многолетнее заигрывание с 
пониманием закона со стороны должностных лиц 
Вентспилсской городской думы, ответственных инсти-
туций и Центральной избирательной комиссии могут 
привести к беспрецедентным последствиям – оспари-
ванию результатов выборов в 13-й Сейм в Вентспилсе 
и, возможно, их аннулированию. 

Из-за нарушений при 
создании избирательной 
комиссии в Вентспилсе 
можно оспорить результаты 
выборов в Сейм

В з а я в л е н и и , 
адресованном 
председателю 
ЦИК, депутаты 
указывают, что 

выборы в Сейм, выборы в 
Европейский Парламент, 
референдумы, а также 
выборы в думу города 
республиканского значения 
и краевую думу организу-
ют избирательные комиссии 
городов республиканского 
значения и краев, принци-
пы создания и деятельности 
которых регулирует закон 
«Об избирательных комис-
сиях городов республикан-
ского значения и краев и 
участковых избирательных 
комиссиях», и, по мнению 
депутатов, нормы упомяну-
того закона в Вентспилсском 
городском самоуправлении 
были нарушены. 

Во время первого созы-
ва заседания избиратель-
ной комиссии в Вентспилсе 
после состоявшихся в 2017 
году выборов в городах 
республиканского значе-
ния и краях был грубо нару-
шен закон, так как заседа-
ние созвали лица, которым 
законом не было делегиро-
вано данное право.  

«Заседание не было 
созвано председателем 

Вентспилсской город-
ской думы или его уполно-
моченным лицом, как это 
было установлено статьей 
12-й закона «Об избира-
тельных комиссиях горо-
дов республиканского зна-
чения и краев и участко-
вых избирательных комис-
сиях» (редакция закона, 
которая была в силе до 
12.06.2018), а по письмен-
ному распоряжению перво-
го заместителя по вопро-
сам инфраструктуры пред-
седателя Вентспилсской 
городской думы его созва-
ла заместитель руководи-
теля Генерального отдела 
Вентспилсской городской 
думы М. Крукле», – говорит-
ся в заявлении. 

Депутат Айвис Ландманис 
говорит, что, таким обра-
зом, избирательная комис-
сия Вентспилса свою рабо-
ту начала неправомерно, а 
также неправомерно избра-
ны председатель и секре-
тарь этой комиссии. «Это 
означает, что противоправ-
но избранное лицо руко-
водит и организует рабо-
ту избирательной комиссии 
Вентспилса, которая теперь 
организует в Вентспилсе 

У же в сентябре любой вентспилчанин мог начать 
изучать и анализировать актуализированную вер-
сию программы развития Вентспилса 2014–2020 
гг., в которой вычеркнуты определенные ранее 
цели и задачи, а также выдвинуты новые. Это 

еще не окончательные решения, поскольку сейчас проходит 
общественное обсуждение, когда любой горожанин может вне-
сти свои предложения и высказать критические замечания. В 
первую неделю октября в Вентспилсской главной библиотеке 
состоялось собрание, посвященное публичному обсуждению 
планируемых изменений в программе развития города. 

Каждый вентспилчанин, предприниматель и представитель 
общественных организаций мог свободно высказать свои ком-
ментарии и предложения относительно изменений. Экономик-

аналитик Отдела экономики Вентспилсской городской думы 
Аустрис Галиндомс отмечает, что эта концепция развития 
города включает значительный ряд изменений, некоторые 
из которых предполагают отступление от целей, намеченных 
ранее. «Ventspilnieks.lv» ознакомилась с отредактированной 
версией этой программы развития, обобщив наиболее важ-
ные цели и задачи в этом материале. 

В актуализацию документа о плане развития Вентспилса 
2014–2020 гг. всего включены 49 предложений, пояснил пред-
ставитель думы. «Это новые показатели, задачи, мероприятия 
и уточненные редакции существующих задач и мероприятий, 
а также обобщены или исключены отдельные мероприятия, 
потерявшие актуальность», – ска-
зал А. Галиндомс. 

В течение последних двух недель немного выросли ряды 
безработных в городе Вентспилсе, что увеличило уро-
вень зарегистрированной безработицы среди трудоспо-
собного населения снова до 4,0%, сообщил отдел эконо-
мики Вентспилсской городской думы. Общее число офи-
циально зарегистрированных безработных увеличилось 
на девять персон, следовательно, общее число лиц тру-
доспособного возраста – 853 человека, не считая тех, кто 
по какой-то причине снялся с учёта или вообще не был 
зарегистрирован.   

Безработица в Вентспилсе 
снова растёт

Н е о ф и ц и а л ь -
но считается, 
что реальное 
число безра-
ботных в горо-

де Вентспилсе примерно в 
полтора раза больше, кото-
рое регулярно затушёвывает-
ся, как это регулярно проис-
ходит в случае нежелатель-
ных чисел и статистических 
данных. Манипуляция с дан-
ными – это один из коньков 
руководства самоуправле-
ния (например, манипуляция 
с данными, что Вентспилс – 
это город самых состоятель-
ных пенсионеров в Латвии, 
чему завидует вся Латвия). 
Стоит упомянуть и то, что на 
реальный общий статистиче-
ский показатель повлияла бы 
и существенная часть вент-
спилчан предпенсионного 
возраста и те, кто длительное 
время не может или не хочет 
найти работу. Часть таких 
безработных не раз покида-
ли очередь безработных по 
дружеской просьбе, так они 
портят общий статистический 
показатель и тем самым вре-
дят имиджу города. Именно 
число безработных пред-
пенсионного возраста (на 31 
августа – 138 лиц, источник 
– Государственное агентство 
занятости) и число длитель-
ных безработных, которые 
без работы больше года (103 
лица) составляют значитель-
ную часть от общего числа 
безработных, а 220 человек 
находятся на учёте от полуго-

да до одного года. Посмотрев 
именно на конкретные воз-
растные группы, можно сде-
лать вывод, что больше всего 
безработных именно в воз-
растной группе от 50 до 54 
лет (113 человек) и от 55 до 
59 лет (131 – самое большое 
число). Третья возрастная 
группа с самым большим чис-
лом безработных – это люди 
взрослые люди в возрасте 
от 30 до 34 лет (111). Еще 
более тревожным показате-
лем является то, что от число 
всех безработных у 315 лиц 
– профессиональное образо-
вание, а 170 человек, ищу-
щих работу, имеют высшее 
образование. Стоит ли городу 
в то время, когда число жите-
лей постоянно уменьшает-
ся и вместе с тем снижается 
доступность рабочей силы, 
настолько легкомысленно 
смотреть на эти показатели 
или всё же нужно работать 
с людьми, переквалифици-
ровать их и найти решение, 
как этих людей трудоустроить 
согласно их навыкам и уме-
ниям? Конечно, важную роль 
играет и способность самих 
людей поверить себе, что они 
могут освоить новые навы-
ки и адаптироваться к новым 
требованиям.

На сей раз пусть это оста-
нется на совести отцов горо-
да, но что показывает ста-
тистика в других городах 
республиканского значения? 


